
Протокол № 7
Днес  28.02.2008 г.  от  14.00ч.  в  Заседателната  зала  на  Младежкия  дом се  проведе  заседание  на 

Общински съвет – Монтана.
В работата на заседанието взеха участие 32-ма общински съветници. От заседанието отсъстваше:
г-н Крум Милетиев 

В заседанието взе участие и:
г-н Златко Живков – Кмет на Община Монтана  
г-жа Весела Коларска – Зам.кмет на Община Монтана
г-н Румен Ангелов – Зам.кмет на Община Монтана
г-н Любомир Стефанов – Дир.Дирекция “ФСД” при Община Монтана
г-жа Соня Тодорова - Дир.Дирекция “ИРИП” при Община Монтана
г-н Александър Герасимов – Дир.Дирекция “ХД” при Община Монтана
г-н Тодор Петров - Дир.Дирекция “ОС” при Община Монтана
г-ца Ивелина Иванова – Н-к сектор “Бюджет” при Община Монтана
г-жа Милена Маркова – Н-к отдел „Счетоводство” при Община Монтана
г-жа Юлия Игнатова – Гл.експерт “Строителство” при Община Монтана
г-н Тихомир Антонов – Н-к отдел “Канцелария” при Община Монтана 

Заседанието беше открито и ръководено от г-н Светлин Николов – Председател на ОбС – Монтана 
и г-н Диман Костадинов – заместник председател на ОбС – Монтана.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ:  В залата  присъстват  26  съветника  и  можем да  започнем  работа. 
Откривам  седмата  редовна  сесия  на  ОбС  –  Монтана.  Предварително  дневния  ред  ви  е  раздаден. 
Материалите са раздадени по точките, които ще обсъждаме днес. Обсъдени са в Постоянните комисии /ПК/ 
и са изразени становища, които също са ви раздадени. Има ли предложения за включване на нови точки в 
Дневния ред на днешната сесия? Заповядайте г-н Кмете.

Г-Н ЗЛАТКО ЖИВКОВ: У-ми г-н Председател, дами и г-да съветници, добавката се наложи във 
връзка с едно от приложенията, в 8”д” за замяна на лек автомобил “Форд Мондео”, който е минал и е 
гледан от всички комисии. Това е едно от условията за замяна на автомобила, който е придобит с лизингов 
договор и който стана предмет на коментар в комисиите. Затова аз предлагам тази Докладна записка, която 
ще ни даде възможност да решим много бързо въпроса съгласно изискванията. Благодаря на ПК по Местно 
самоуправление, която реагира много бързо, затова предлагам като поредна точка да бъде включена тази 
Докладна записка с №08-01-28/27.02.2008 г.  

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Аз също предлагам да включим, като т.5 една Докладна записка във 
връзка  с  прието  решение  от  предишната  сесия,  за  нашия  Общински  съветник  Петко  Петков  за 
възстановяване на възнаграждението му, която трябва да ви е раздадена. Има ли други предложения? Не 
виждам. Моля онези от вас, които са за т.4 от днешния Дневния ред да включим Докладна записка № 08-01-
28/27.02.2008 г., относно замяна на лек автомобил “Форд Мондео” да гласува “за”

27 / 0 / 0 
Приема се
Предложението  за  т.5,  Докладна  записка  с  №  08-01-29/28.02.2008  г.,  моля  да  гласувате  “за“ 

включването на тази точка
28 / 0 / 0
Приема се
Други предложения има ли? Не виждам. Преминавам към гласуване на Дневния ред за днешната 

сесия. Моля онези от вас, които са “за” този Дневен ред да гласуват с вдигане на ръка 
28 / 0 / 0
Приема се

ДНЕВЕН РЕД:
1.  08-01-26/15.02.08г.Докладна  записка  от  Златко  Живков –  Кмет на  Община Монтана,  относно 

въвеждане системата на делегирани бюджети в детските градини на Община Монтана
2.  08-01-24/15.02.08г.Докладна  записка  от  Златко  Живков –  Кмет на  Община Монтана,  относно 

приемане на Годишен план за приватизация за 2008 г.
3.  08-01-25/15.02.08г.Докладна  записка  от  Златко  Живков –  Кмет на  Община Монтана,  относно 

приемане на Общинския бюджет за 2008 г. 
4.  08-01-28/28.02.08г.Докладна  записка  от  Златко  Живков –  Кмет на  Община Монтана,  относно 

замяна на лек автомобил “Форд – Мондео” 
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5.  08-01-29/27.02.08г.Докладна  записка  от  Светлин  Николов  –  Председател  на  ОбС  -  Монтана, 
относно възстановяване на възнаграждение на Петко Методиев Петков – Общински съветник в  ОбС – 
Монтана

6. Питания.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Преди да започнем работа искам да уведомя, че участие в днешната 
сесия  ще  вземат  кметовете  и  кметските  наместници  на  селата  в  Община Монтана.  Ръководителите  на 
общински  предприятия  и  онези  които  имат  отношение  към  бюджета.  Интерес  проявиха  и  присъстват 
ученици от ФСГ. Преминаваме към днешния Дневен ред.    

ТОЧКА ПЪРВА:  08-01-26/15.02.08г.Докладна записка от Златко Живков – Кмет на Община 
Монтана,  относно  въвеждане  системата  на  делегирани  бюджети  в  детските  градини  на  Община 
Монтана

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Вносителите на Докладната записка, заповядайте г-н Кмете. 
Г-Н ЗЛАТКО ЖИВКОВ:  У-мо Председателство, дами и г-да съветници, на вашето внимание е 

докладната  за  въвеждане  на  делегираните  бюджети  за  детските  градини  на  територията  на  Община 
Монтана.  Тази  докладна  се  налага  поради  факта,  че  има  подобно  споразумение  между централната  и 
местната власт. От 01.01.2008 г. системата за делегираните бюджети в учебните заведения вече е факт, без 
значение коментара и реакцията на местната власт на много места особено в малките общини. Това наше 
действие се налага поради няколко причини, от едната страна говорим за по-гъвкаво управление, за повече 
самостоятелност, за повече възможност на всички тези звена да бъдат управлявани по-добре. Това е част от 
програмата за финансова децентрализация, която я има като споразумение между централната и местната 
власт. Аз смятам, че в подобно решение днес ние на практика ще бъдем в тази група-български общини, 
които наистина ще положат усилия за  повече гъвкавост и самостоятелност в системата на българското 
образование. Искам да благодаря и на Водещата комисия и на всички останали комисии, които разгледаха и 
подкрепиха докладната. Трябва да кажа, че тя е предшествана от една много сериозна работа, от доста 
разговори с директорите на детските градини и които подкрепят това, което ние предлагаме и аз наистина 
се надявам, че с този ход ще дадем възможност онова, което е обещавано преди и което системата на 
образованието  дълги  години  будеше  много  голям  интерес  ние  сега  го  предлагаме  за  всички  учебни 
заведения.  Благодаря  ви  още  веднъж,  надявам  се  да  подкрепите  Докладната  записка  така  както  го 
направихте и в ПК. Благодаря ви.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря Ви. Заповядайте Йотински, Председател на ПК по Бюджет 
и финанси. 

Г-Н ДИМИТЪР ЙОТИНСКИ: Г-н Председател, г-н Кмете, г-жи и г-да общински съветници, гости 
на настоящата сесия, ПК по Бюджет и финанси подкрепя Докладната записка, която Кмета на общината 
внесе  за  делегиране  права  на  ръководителите  на  детските  градини.  Тъй  като  г-н  Живков  достатъчно 
аргументирано  се  обоснова,  аз  не  считам да  повтарям  нещата  и  от  името на  комисията  по  Бюджет  и 
финанси предлагам ОбС да приеме докладната. Благодаря ви.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ:  Благодаря  на  г-н  Йотински.  Други  Председатели на  ПК?  Ивайло 
Георгиев, заповядай.

 Г-Н ИВАЙЛО ГЕОРГИЕВ: У-мо Председателство, у-ми г-н Кмете, на свое заседание на ПК за 
Децата, младежта, спорта и туризма разгледа докладната записка, приемаме предложените решения, като 
имаме  едно  предложение  за  допълнение  в  т.1:  “Директорите  на  Детските  градини  да  представят 
информация за сключените договори пред Общински съвет – Монтана към 01. юни за съответната година”. 
На заседание на комисията присъства и г-н Румен Ангелов, той от името на администрацията подкрепи 
това  допълнение,  което  ние  предлагаме  и  мисля  че  е  напълно  резонно  ОбС  като  собственик  да  има 
информация затова как се управлява и се използва собствеността. Благодаря ви.

  Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря ви г-н Георгиев. Моля за отношение към т.1 от днешния 
Дневен ред. Има ли който да желае да вземе отношение? Преминаваме към процедурното предложение на 
Бояджиев за прекратяване на разискванията. Моля, който е “за” да гласува с вдиганае на ръка

32 / 0 / 0
Приема се
Преминаваме към гласуване. Беше направено предложение от ПК за децата, младежта, спорта и 

туризма  за  допълнение  към  т.1  в  предпоследния  абзац,  да  се  допълни  изречението:  “Директорите  на 
Детските градини да представят информация за сключените договори пред Общински съвет – Монтана към 
01. юни за съответната година”. Моля, онези от вас които са “за” това допълнение да влезе в предварително 
раздадения проект за решения да гласува със “за”

32 / 0 / 0
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Приема се
Днес всички докладни се приемат поименно, при което преминаваме към процедура на поименно 

гласуване           

Поименно 
гласуване

Поименно 
гласуване

Ангелина  Стоичкова за Камелия  Трифонова за
Бойко  Димитров за Крум  Милетиев ----
Борис  Тачев за Любомир Бояджиев за
Валерия  Тодорова за Любомир  Иванов за
Валтер  Аспарухов за Найден  Найденов за
Веселин Игнатов за Нистор  Каменов за
Диман Костадинов за Павел  Цочев за
Димитър  Аврамов за Петко  Петков за
Димитър  Йотински за Пламен  Мечков за
Емил  Ангелов за Росен Белчев за
Златко  Тодоров за Светлин Николов за
Ивайло  Георгиев за Станислав Станоев за
Ивайло  Петров за д-р Тодоров за
Иван  Славчов за Тодор  Тодоров за
Иво  Гигов за Христо  Кастрев за
Иво  Иванов за Цветко  Цветков за
Ивета  Станкова за

32 / 0 / 0
Приема се

Решение
№46

На основание чл. 21, ал. 1, т.6 и т.8 от ЗМСМА, чл.12, ал.1 и ал.4 от ЗОС, чл.13, ал.3 и чл.14, 
ал.2 от Наредбата за реда за придобиване, управление и разпореждане с общинско имущество и §70, 

ал. 3 от преходните и заключителни разпоредби на Закона държавния бюджет на Република 
България за 2008 г.
Общински съвет - Монтана

Реши:
1. Дава съгласие за въвеждане от 01.01.2008 г.  системата на делегираните бюджети  в следните 

общински детски градини:
ЦДГ№1 “Щастливо детство” – гр. Монтана;
ЦДГ №2 “Незабравка” – гр. Монтана;
ЦДГ №3 “Буратино” – гр. Монтана;
ЦДГ №4 “Калинка” – гр. Монтана;
ЦДГ №5 “Дъга” – гр. Монтана;
ЦДГ №6 “Слънце” – гр. Монтана;
ЦДГ №7 “Приказен свят” – гр. Монтана;
ЦДГ №8 “Пролет” – кв. Кошарник, гр. Монтана;
ЦДГ №9 “Зора” – гр. Монтана;
ЦДГ №10 “Детелина” – гр. Монтана;
ЦДГ №11 “Изгрев” – гр. Монтана;
ЦДГ №12 “Здравец” – гр. Монтана;
ЦДГ “Незабравка” – с. Благово;
ЦДГ “Слънце” – с. Габровница;
ЦДГ – с. Д-р Йосифово;
ЦДГ – с. Д. Белотинци;
ЦДГ “Вълшебство” – с. Стубел;
ЦДГ – с. Смоляновци;
ЦДГ – с. Г. Церовене.
• Определя като второстепенни разпоредители с бюджетни кредити със самостоятелен бюджет 

директорите на горепосочените детски градини.
• Предоставя безвъзмездно право на ползване на поземлени имоти и  сгради  с идентификатори, 

съгласно Приложение №1.
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Директорите  на посочените  детски градини имат  право да  отдават  предоставените им имоти и 
части от тях под наем за определен срок, включително почасово, без да се променя предназначението им, 
при спазване разпоредбите на ЗОС и Наредбата за  реда за  придобиване,  управление  и разпореждане с 
общинско имущество. Същите да заместят Община Монтана като наемодател по сключените между нея и 
наемателите договори за наем на съответните предоставени им обекти, считано от 01.03.2008 г., като за 
целта се сключат тристранни/ четиристранни анекси към договорите. Директорите на Детските градини да 
представят  информация  за  сключените  договори  пред  Общински  съвет  –  Монтана  към  01.  юни  за 
съответната година.

• Утвърждава  методика  за  определяне  субсидията  на  общинските  детски  градини,  прилагащи 
системата на делегираните бюджети,  съгласно Приложение №2,  което е неразделна част от 
решението.
2. Възлага на Кмета на Община Монтана изпълнението на решението.

ТОЧКА ВТОРА:  08-01-24/15.02.08г.Докладна записка от Златко Живков – Кмет на Община 
Монтана, относно приемане на Годишен план за приватизация за 2008 г.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ:  Вносителите?  Няма допълнения  към  така  предложения  проект  за 
решения. Комисиите, моля да изразят отношение. Камелия Трифонова, заповядай за отношение.

Г-ЖА КАМЕЛИЯ ТРИФОНОВА: У-ми г-да Председатели, у-ми г-н Кмете, г-жи и г-да общински 
съветници, въпреки че подкрепям като цяло плана за приватизация, искам да отбележа, че тук е заложен 
клуба в с.Долна Рикса за приватизация. Имам лични наблюдения, знам че клуба е доста добре направен, в 
последните  една,  две  години  му  се  направи  съществен  ремонт,  лично  г-н  Кмете  Живков  ходи  на 
откриването на този клуб на пенсионера. Мнението и на хората, които живеят в селото и на Кмета г-н 
Велков, който присъства на тази сесия е да не се приватизира този клуб, затова предлагам въпреки че е 
залегнал в плана за приватизация да не се бърза с тази приватизация, да се изчака поне до края на годината, 
може да не е необходимо да се приватизира точно този обект. Благодаря ви.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Други за изказване има ли? Валерия Тодорова, заповядай.
Г-ЖА ВАЛЕРИЯ ТОДОРОВА: Г-да Председатели, г-н Кмете, колеги и гости, относно годишния 

приватизационен план за 2008 г. искам да отбележа следното. В първата част са отразени вноските, които 
приватизираните вече дружества ежегодно заплащат и които са по сключени приватизационни договори и 
няма да коментирам тях, тъй като те са ясни и предварително обусловени. По отношение на приходите от 
нежилищни обекти искам да обърна внимание на факта, че там са заложени само сгради и терени на бивши 
вече закрити училища и болници с изключение на два обекта. Дами и г-да, преди няколко заседания, тук 
пред вас се опитах да обясня, че тези обекти не следва да се продават по ЗПСК, защото те не са такива 
обекти по смисъла на Закона. Това са общински обекти, които следна да се продават по ЗОС. Първо, при 
продажбата на тези обекти, ние не сключваме приватизационни договори, а чисти договори за покупко-
продажба. Без никакви клаузи, например клауза за запазване на предназначението им, за брой незаети лица 
в тях и т.н., които вие сте чували в много от договорите за приватизация, които са сключвани. Освен това 
общината се извършва никакъв следприватизационен контрол от тези продажби, защото просто няма какво 
да контролира. Какъв е тогава смисъла, тези продажби да ги наричаме приватизационни продажби? След 
като те нямат такъв характер, а целта на общинската администрация е да се разпорежда със средствата от 
продажбите по начин различен от този по ЗОС, които предвижда да се представя при продажба 30% от 
получените суми за съответното населено място. Както виждате предложените обекти са само в селата на 
общината  и  училището  в  кв.”Мала  Кутловица”.  На  моя  въпрос  при  разискванията  получих  следния 
отговор: “Ние и без това даваме на всяко едно населено място по 20 000 лв. от бюджета”, като казвам че 
тези 20 000 лв. в бюджета ги няма отразени все пак, но се казва: “ние даваме”. Като се каза още, че няма 
нужда да се наливат пари по селата, защото те са на до изживяване и след няколко години ще се обезлюдят 
напълно и ако ни задължите да ги даваме тези 30%, ние тогава ще си вземем тези 20 000 лв. Считам че това 
е политика, която би могла да бъде насочена към връщане на хората към селата, обновяване на нашите села 
и  привличането  на  млади  та  дори  не  толкова  млади  хора  в  тези  райони.  Във  връзка  с  това  правя 
предложение от приватизационната програма да бъдат изключени, като обекти в населените места, които са 
бивши  сгради  на  училища  и  болници,  а  те  да  бъдат  залегнали  в  приходната  част  на  бюджета,  като 
разпореждане с недвижими имоти, земи и сгради.                     

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Моля за други, които желаят да вземат отношение по тази точка от 
Дневния ред. Не виждам. Г-н Кмете, заповядайте.

Г-Н ЗЛАТКО ЖИВКОВ:  У-мо  Председателство,  дами  и  г-да  съветници,  разбрано  е  донякъде 
включването и коментара в годишния план за приватизация. За разлика от предишните осем години, когато 
представяхме този план, сега това е едва единия от финансовите инструменти, които използва всяка една 
община в това число и Община Монтана за реализирането на бюджета си за съответната година. Той е в 
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достатъчно  минимални  размери  и  мисля,  че  отдавна  мина  времето  за  разгорещени  дебати  по 
приватизационни сделки.  Искам да  направя  две уточнения  само.  На  г-жа Цветанова да  кажа,  намирам 
въпроса  за  уместен  и  искам  да  Ви  успокоя,  това  е  един  от  седемте  клубове  за  пенсионери,  които 
направихме в предходния мандат с помощта и извън помощта на Община Монтана и да Ви кажа, че това 
все пак е само програма. Проблем не е в тези 3 000 лв., които са заложени там, затова няма да бързаме с 
подобни действия там, а и няма как защото трябва отново да се върнем на сесия на ОбС за да може да 
коментираме едно по едно онова, което го има като фонд в тази част. Така че, аз все пак Ви приканвам да 
гласувате тази предварителна програма, а тогава когато дойде времето да коментираме ред по ред всичко 
вътре ще се съобразя с тези мнения и на Кмета на селото и с Вас, които намирам за логични и нормални да 
ги зададете. Що се касае г-жо Тодорова разбирам притесненията Ви за българското село в територията на 
Община Монтана, но мисля че това леко измества темата. В собствения бюджета наистина има предвидени 
такива средства за селата и те са много повече от онова, което имат селата като сграден фонд и то не става 
на въпрос само за едно село, а важи изцяло за всичките. Трябва да ви кажа, че в предходния мандат на 
практика това са средства, които трябва да влязат отново в общинския бюджет, дали в общата бюджетна 
сметка на Община Монтана или в приватизационната по същество Вие не правите коренно предложение, то 
все трябва да влезе там. Искам да Ви кажа, че през първия мандат това беше препоръка и на Сметната 
палата, те също четат и по някакъв начин инпретират ЗПСК, част от препоръките бяха в тази посока и 
затова се наложи да ги вадим от едно място и да ги вкарваме на друго. И тук не виждам някаква особена 
пречка да подкрепите тази много скромна програма от около 200 000 лв., от които 100 000 лв. са написани 
предварително с всичко, което сме направили от 1999 год. насам и на практика възможностите в които ще 
реагираме ще зависят от волята на всеки един от общинските съветници, когато ще коментираме един по 
един всеки отделен случай, дали имаме основание, дали попадаме в членовете на един закон или в друг. 
Мисля че това ще бъде конкретизирано отново на заседание на ОбС, затова аз ви предлагам да подкрепите 
тази програма. На полугодието може да коригираме, ако вие решите или имате други предложения.  

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ:  Благодаря Ви г-н Кмете. Други мнения по този въпрос има ли? Не 
виждам.  Преминаваме към прекратяване на разискванията,  след което ще прогласуваме  предложенията 
направени от Валерия Тодорова и от Камелия Цветанова за отпадане на тези обекти от приватизационната 
програма.

Г-Н  ВАЛТЕР  АСПАРУХОВ:  Процедура  имам.  До  колкото  разбра  Камелия  Трифонова  няма 
предложение, тя просто насочи вниманието и даде становище.    

Г-Н  СВЕТЛИН  НИКОЛОВ:  Благодаря.  Преминаваме  към  гласуване  за  прекратяване  на 
разискванията. Моля онези от вас, които са “за” прекратяване на разискванията да гласуват със “за”

32 / 0 / 0
Приема се
Подлагам на гласуване предложението на Валерия Тодорова, а именно за отпадане на онези обекти, 

които са включени в приватизационната програма, а това са стари училища, здравни заведения и други 
които са имали някакъв публичен характер в миналото да бъдат включени в приходната част на бюджета в 
продажба на недвижими имоти. Принципното предложение по тази докладна е да отпаднат от програмата. 
Гласуваме обикновено. Моля онези от вас, които са “за” предложението направено от Валерия Тодорова да 
гласува със “за”

9 / 11 / 12
Не се приема
Преминаваме към поименно гласуване на Годишния план за приватизация за 2008 г.
 

Поименно 
гласуване

Поименно 
гласуване

Ангелина  Стоичкова за Камелия  Трифонова за
Бойко  Димитров за Крум  Милетиев ----
Борис  Тачев за Любомир Бояджиев за
Валерия  Тодорова против Любомир  Иванов за
Валтер  Аспарухов за Найден  Найденов за
Веселин Игнатов за Нистор  Каменов за
Диман Костадинов за Павел  Цочев за
Димитър  Аврамов Въздържал се Петко  Петков за
Димитър  Йотински за Пламен  Мечков за
Емил  Ангелов за Росен Белчев за
Златко  Тодоров против Светлин Николов за
Ивайло  Георгиев за Станислав Станоев за
Ивайло  Петров против д-р Тодоров за
Иван  Славчов за Тодор  Тодоров за
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Иво  Гигов за Христо  Кастрев за
Иво  Иванов за Цветко  Цветков за
Ивета  Станкова за

28 / 3 / 1
Приема се

Решение
№47

На основание чл. 6, ал. 2 от ЗПСК
Общински съвет - Монтана

Реши:
1. Приема Годишен план за приватизация за 2008 г.
2. Възлага контрола по изпълнение на решението на Кмета на Община Монтана.

ТОЧКА  ТРЕТА: 08-01-25/15.02.08г. Докладна записка от Златко Живков – Кмет на Община 
Монтана, относно приемане на Общинския бюджет за 2008 г.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Вносителите на Докладната записка? Заповядайте г-н Живков.
Г-Н ЗЛАТКО ЖИВКОВ:  У-мо Председателство,  дами и г-да съветници, у-ми гости,  на вашето 

внимание е поредния бюджет на Община Монтана, деветия който внасям аз като Кмет на Монтана и най-
добрия като първоначална рамка, който предлагам на вниманието на ОбС. Този бюджет, който предлагам 
сега е три пъти по голям от този които предложих преди девет години, разбира се по обясними причини, и 
средата и възможностите на общините бяха различни. Аз смятам, че тази стартова рамка от 27 109 000 лв. е 
добра и сериозна, като начало. Тя е с 5 000 000 лв. по-висока отколкото съпоставимия прокто-бюджет в 
същия период на миналата година и която  дава възможност общината да оперира свободно в няколко 
посоки. От една страна на изпълни всички свой приоритетни ангажименти задължения, които има те са 
неделима  част  от  решенията  на  ОбС.  От  друга  страна  дава  възможност  да  една  сериозна  и  активна 
строителна  програма,  която  в  първия  вид  тези  близо  6 000 000  лв.,  които  са  заложени  е  една  добра 
предпоставка за работа през годината. Разбира се искам да благодаря на всички комисии, които разгледаха 
внимателно и които подкрепиха бюджета на Монтана за 2008 г. Сигурно е че всеки един има, може би и 
други  разбирания и други предпочитания за  това,  как  и по какъв начин да бъде свършена още повече 
работа. Аз смятам, че това което сме предложили е достатъчно сериозно и отговорно и ще трябват усилията 
на всичките институции без изключение за да може да бъде изпълнено. Разбира се ние имаме възможност, 
в който законодателя е определил на полугодието да реагираме и да коригираме нещо ако не сме преценили 
добре. Аз мисля че, този бюджет прави чест на Община Монтана и на ОбС и смятам, че се приема много 
добре от гражданите, защото в неговите приложения са заложени предложения на нашите съграждани от 
година,  две,  три,  пет,  десет,  някъде и от сто,  какъвто е  случая  с  Мала Кутловица  и от няколко други 
проекта,  които  намират  приложение  тук.  Искам  да  кажа,  че  отделна  част  от  този  бюджет  са  всички 
възможности, които Община Монтана има и ще има през тази година, за да може да реши още повече 
проблеми и извън рамките на бюджета. Само ще спомена, че най-големия обект в Северна България през 
последните 50 год. е градската пречиствателна станция за отпадни води, която е на стойност 15 000 000 
евро и само тя е по-голяма от целия бюджет на общината за годината. Който вече с три правителства поред 
се опитваме да го решим и аз се надявам, че в рамките на този мандат, в следващата година и половина ще 
решим един проблем за  нашия град на повече от сто години и ще бъде приет,  като едно много добро 
стъпало за  да  продължим нататък.  Разбира  се  има  и  редица  други  проекти,  които  след  отварянето  на 
оперативните програми смятам че ще намерят приложение в работите ни за годината. Аз съм убеден, че 
както  Монтана  беше  след  първите  10  общини  в  България,  които  усвоиха  най-много  пари  по 
предприсъединителните програми ИСПА и ФАР, така сега се надявам в следващия период да направим 
така,  че  да  бъдем на  лидерски  позиции и  при отварянето на  оперативните  програми и решаването на 
повечето  проблеми и  инфраструктурните  фондове  на  ЕС,  които дават  много по-голяма  възможност  за 
развитието  и  стандарта  на  гражданите  на  общината.  Благодаря  ви  още  веднъж  за  подкрепата,  която 
показахте.  Искам да кажа,  че общината е приела предложенията на различните комисии за  поправки в 
някои от приложенията и сме съгласни с тях. Ще изчакам ако има въпроси и коментари за да добавя още 
една  редакция  в  точките  на  решенията,  но  преди  това  да  чуя  мнението  за  изказване  на  общинските 
съветници, ако има такива. Благодаря ви. 

Г-Н  СВЕТЛИН  НИКОЛОВ:  Благодаря  на  г-н  Кмета.  Искам  да  кажа,  че  всички  комисии  с 
изключение на ПК по Молби и жалби дадоха положително становища при обсъждането на бюджета и бяха 
направени  конкретни  предложения,  които  са  ви  раздадени  и  които  ще  прогласуваме  след  като  минат 
обсъжданията  на  днешната  сесия.  Направи  се  и  обществено  обсъждане  на  21-ви  този  месец,  такива 
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обсъждания са направени и с кметовете на кметствата, директорите на училищата, на детските градини и 
детските ясли, на здравните и социалните заведения, на културните институции. Към ОбС в подготовката 
на бюджета се отправиха над 10 молби от граждани и юридически лица, които да бъдат съобразени, както в 
поименните  списъци,  така  и  в  бюджета  като  цяло.  Съобразен  е  бюджета  и  с  питанията,  които  бяха 
отправени към Кмета на общината от общинските съветници. Накрая иска да кажа, че една голяма част от 
поетите ангажименти от всички политически сили към избирателите също са ангажирани с  настоящия 
бюджет. Давам думата на г-н Йотински, като Председател на водещата комисия по Бюджет и финанси да 
изрази становище.

Г-Н ДИМИТЪР ЙОТИНСКИ: Г-н Председател, г-н Кмете, г-жи и г-да общински съветници, г-жи 
и  г-да  кметове  на  кметства,  гости,  предстой ни  заключителното  обсъждане  и  приемане  на  общинския 
бюджет 2008-ма. В резултат на няколкомесечна работа над проекта за бюджета, администрацията е съумяла 
да артикулира проблемите на общината и да генерира идеи за тяхното решаване. Считам, че предлагания 
проект  на  бюджета  е  добре  обоснован  и  ефективно  акумулира  и  насочва  ресурсите  в  съответствие  с 
потребностите и очакванията на гражданите на общината. През последните години се наложи практиката 
проекта за общинския бюджет да се обсъжда във всички ПК. С нагледни и разбираеми форми на обемния 
цифров материал предложен от администрацията, се анализираше достигнатото ниво на обема и качеството 
на местите услуги и задълженията на делегираните такива. Това даде възможност да се постигне оценка на 
проблемите и тенденциите в развитието от различни гледни точки. Предложения проект за бюджет 2008 г. 
възлиза в приходната си част на 27 109 000 лв. В разходната част на бюджета сумата е същата, приходите и 
разходите са изравнени. Това показва една достатъчност на общинските ресурси за осигуряване нивото на 
местите услуги в рамките на потребностите и ресурсните възможности. Ще посоча някои цифри. В сферата 
на образованието са предвидени разходи 9 536 752 лв., за културата над 1 025 000 лв., за чистотата на града 
и озеленяване над 2 588 000 лв., за здравеопазването 971 716 лв., сумата на капиталовите разходи възлиза 
на над 5 000 000 лв. Предвиждат се средства за подпомагане на съграждани в неравностойно положение. За 
първи път се  осигуряват  средства за  безплатно ползване на една автобусна  линия от граждани над 70 
години. Подпомогнат е съюза на слепите с 4 800 лв. На всяко кметство се предоставят по 20 000 лв., които 
да бъдат използвани за подобряване на техническата структурата на селото. Ще продължи привличането на 
чуждестранни инвестиции, които в началото на 21-ви Век са с нови детерминанти. Както и до сега изказвам 
увереност, че общинската администрация ще продължи да работи по осигуряване на различни финансови 
източници. Всичко това ще допринесе за  промяна в  икономическата география на нашата община.  Ще 
отворя една скоба – Предизборната кампания свърши, но искам да подчертая, че привличането на средства 
от ЕС, от централните ведомства и агенции и други източници е предимно заслуга на Кмета Живков. Това 
той постига благодарение на високия си коефициент на интелигентност и образованост, на надеждност и 
конвертируемост. Надявам се, че и за в бъдеще ще се погрижи да осигурява такива средства. Вярно, че от 
две  седмици не  е  ходил  нито до  Лондон,  нито  до  Брюксел,  но  в  скоро  време  ще отиде.  Г-жи  и  г-да 
общински съветници ПК по Бюджет и финанси реши да предложи на ОбС – Монтана да приема проекта на 
бюджета, заедно с направените допълнения и изменения, които вие ги имате и той да стане бюджет 2008 на 
Европейската Община Монтана.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря на г-н Йотински, направи едно лирично отклонение, което 
развесели залата, но ще ви помоля за сериозно отношение към обсъждането на този въпрос, защото този 
въпрос си е действително сериозен.  Моля за отношение по бюджета.  Заповядайте,  Тодор Тодоров иска 
думата.

Г-Н ТОДОР ТОДОРОВ: У-ми Председатели, Кмете, у-ми колеги, драги гости, позволете ми като 
независим съветник да взема отношение по проекта за бюджет 2008 г. Преди малко се смяхме, но в смеха 
има и много истини. Подготовката на бюджета изисква сигурно много усилия и труд на много хора. Аз се 
опитах да го прочета няколко пъти, до погледна по-дълбоко в него и виждам, че това е колективен труд на 
много хора, в него са вложени много очаквания и се е опитал този колектив да може с приходната част да 
покрие разходната и така да изпълни своята програма. Там където се затрудни, има и шестмесечие и може 
би тогава ще се направят корекциите. Аз помня, когато общината имаше бюджет 2 500 000 – 3 000 000 лв., 
само до преди десетина години бяха четири, четири и нещо, говоря с приблизителни цифри и от тези осем, 
девет години той стъпаловидно расте напред и нагоре с една разлика, само от миналата година с 5 000 000 
лв., което прави чест на групата която работи водена от г-н Кмета Златко Живков. Бюджета за първи път 
има и социална насоченост с малко по широки рамки обхванал по-големи групи от хората в неравностойно 
положение,  пенсионерите.  Като  погледне  човек  на  пръв  поглед  около  дванадесет  точки  от  проекта  за 
бюджета  е  пряко засегнал  хора.  Значи,  освен че правим добра инфраструктура  в  града и селищата  на 
общината, ние не сме забравили и хората. За да не отегчавам гостите и съветниците ще приключа, но ще 
кажа, че аз ще гласувам за този бюджет. Желая да го изпълни общинската администрация и желая само 
успехи напред и нагоре. Благодаря за вниманието.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря на г-н Тодоров. Моля за изказвания. Заповядай Петров.
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Г-Н  ИВАЙЛО  ПЕТРОВ:  У-ми  г-да  Председатели,  г-н  Кмете,  скъпи  колеги  и  гости  имам 
предложение  за  промяна  в  т.5,  в  Приложение  №4  това  е  управленската  структура  на  общинската 
администрация. Аз съм против въвеждането на нова длъжност – Заместник кмет, отговарящ за Дирекция 
“Европейска интеграция и икономическо развитие, защото в цялата администрация до 01.07 трябва да се 
извърши 12%-тово съкращение, в същото време управленската структура на общината заместник кметовете 
се  увеличават  на  трима.  Отговорностите  и  задълженията  на  Заместник  кмета  отговарящ  за  Дирекция 
Хуманитарни дейности са значително намалени след въвеждането на делегирани бюджети в училища и в 
детските градини и ако до момента 12 детски градини и училища са били в тази дирекция пряко отговорни, 
то в момента за тях вече отговарят директорите и те поемат основната тежест. Вижте в Приложение №4а, 
новите заместник кметове отговарят за по една дирекция от 12 човека. Предлагам заместник кметовете да 
останат както да сега двама, като единия отговаря за Дирекция Евроинтеграция и за дирекция Хуманитарни 
дейности. Предвиденото в структурата работно място за заместник кмет, вместо заместник кмет да бъде 
назначен експерт по евроинтеграция  и по този начин няма да бъде нарушена и предложената численост. В 
заключение ще кажа, че Заместник кмета няма да седне да пише проекти и програми, така че това е моето 
предложение. Благодаря ви.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря на г-н Петров. Моля за изказвания. Ивета Станкова, след 
това Ивайло Георгиев.

Г-ЖА  ИВЕТА  СТАНКОВА:  У-ми  г-да  Председатели,  у-ми  г-н  Кмете,  у-ми  колеги,  в  ПК  по 
Здравеопазване предложех да се изготви от общината проект за едни основен ремонт на ОМЦ. От 2003 год. 
не са заделяни средства за един такъв голям ремонт. 2006 год. сегашния управител мисля че е внесъл такъв 
проект  за  смяна  на  дограмата.  Поликлиниката  в  момента  е  в  укаено  състояние,  която  е  общинска 
собственост, асансьорите не са в ред, ел.инсталацията гърми всяка седмица, никакво отопление, фасадата е 
в укаено състояние. Направи ми впечатление, че на с.Спанчевци, когато гледахме проекто-бюджета г-н 
Кмете, Вие споменахте, че единствата общинска собственост, чиито проблем с отоплението не е решен е 
сградата на Обредни дейности, поликлиниката също е общинска собственост, не знам дали я имате вече за 
такава. Във всеки ОбС има четирима, петима лекари общински съветници и нищо не се предприема по това 
нещо. В други общини не е така, нашата община явно не се грижи за своята собственост. Не казвам че 
точно  сега  трябва  да  се  отделят  от  бюджета  средства  за  поликлиниката,  но  вече  се  носят  слухове  че 
поликлиниката  е  потънала  в  дългове  или  се  прави  това  с  някаква  цел,  това  ме  питат  колегите  от 
поликлиниката.  Ние  като  собственици  нищо не  знаем  затова,  Вие  ако  можете  да  ни  кажете  нещо  по 
въпроса, ще бъде добре. Благодаря Ви.

Г-Н ИВАЙЛО ГЕОРГИЕВ:  У-мо  Председателство,  у-ми  колеги,  у-ми  г-н  Кмете,  г-жи  и  г-да, 
безспорно  точката  която  разглеждаме  в  момента  е  най-важна  от  днешния  дневен  ред.  Нещо  повече, 
позволявам си да кажа,  че  това е  най-важната точка от дневния ред на Общинския съвет за  годината. 
Според мен, това е така, защото общинския бюджет пряко или косвено, в по-голяма или по-малка степен, 
засяга всички жители на общината. Ще се постарая на не ви губя времето, затова ще се обърна към фактите 
– какво показват те? Предложената ни за разглеждане стартова рамка на Бюджет 2008 е най-високата в най-
новата история на Община Монтана. И ако бъдем честни ще признаем, че това в значителна степен се 
дължи  на  стабилното  икономическо  развитие  на  страната  през  последните  години.  В  частта  спорт  и 
младежки дейности: Увеличени са средствата предвидени за развитие на спорта в това число повече пари 
са предвидени за Спортния календар, за развитие на ДЮС, подсигурена е пълната общинска издръжка – 
отопление,  осветление,  вода  на  Спортните  зали.  С  над  35%  са  увеличени  средствата  за  развитие  на 
социалния туризъм. Предвидени са средства за изграждане на две нови детски площадки в кв. “Изгрев” и 
кв. “Пъстрина”. В частта социални разходи: Предвидени са средства за специална защита на деца с изявени 
дарби.  Безспорна  социална  придобивка  за  нашите  възрастни  съграждани  над  70  годишна  възраст  е 
възможността да пътуват безплатно по една градска линия за времето от април до октомври включително. 
В частта капиталови разходи са придвидени средства за изграждане клуб на пенсионера в кв. “Пъстрина”. 
Надявам се, че през тази година една дългогодишна мечта на жителите на квартала ще стане реалност. 
Надявам  се  също така,  че  предвидените  средства  за  благоустрояване  на  бл.5  в  кв.  “Пъстрина”  ще  са 
достатъчни за да престанат хората от блока да газят в калта. У-ми г-жи и г-да, в този позитивен дух бих 
могъл да продължа да изброявам своите надежди свързани с Бюджет 2008. Но истината е, че виждам и 
някои слабости на бюджета и затова няма да ги премълча, а ще ги споделя с вас. На първо място – смятам, 
за неправилна практиката на калпак на кметство да се раздават по 20 000 лв. Второ – според специалистите 
с които говорих, предвидените средства за изграждане помощното игрище на стадион “Огоста”, няма да са 
достатъчни. Ако искаме да имаме едно модерно спортно съоръжение трябва да се търсят и други източници 
на  финансиране.  Трето  –  въпреки  предвидените  през  тази  година  над  300  хил.лв.  за  изграждане  на 
канализация, реконструкция на водопровода и асфалтиране на улици в кв. “Мала Кутловица”, считам, че и 
догодина усилията на общината в тази посока трябва да продължат. Четвърто – в бюджета не виждам ясно 
разписани средства необходими за изработване на проекти с които нашата община ще кандидатства по 
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Оперативните програми на Европейския съюз или пред други финансови донори. Мога само да се надявам, 
че такива средства са предвидени в частта текущи разходи. Колегите преди мен, а сигурно колегите след 
мен ще посочат и други слабости на бюджета. Аз нямам никакви илюзии, че Бюджет 2008 е съвършен. Но, 
питам се и зная, че истината за съвършени бюджети съществуват само в учебниците по Публични финанси. 
У-ми колеги, г-жи и г-да, в заключение искам ясно да заявя – аз ще подкрепя проекто-бюджет 2008. Ще го 
направя по три основни причини: Първо – Едно евентуално неприемане на бюджета от ОбС, не просто би 
означавало  санкции  на  Финансовото  министерство  към  Община  Монтана,  това  според  моите  скромни 
разбирания, би значило лош знак към всички държавни институции и бъдещи финансови донори, лош знак 
към всички които имат намерение да инвестират в общината. Това е твърде голям лукс колеги и мисля, че 
ние не можем да си го позволим. Второ – Няма да си кривя душата и честно ще призная пред вас, че всички 
направени  от  мен  предложения  в  хода  на  подготовката  на  бюджета  бяха  приети  от  общинска 
администрация  и  включени  в  разработката.  Трето  –  Защото  съм  способен  да  загърбя  политически 
пристрастия в името на доброто на нашата община, на нашите съграждани. Политическите различия, г-н 
Кмете,  остават,  но  интересите  на  нашият град,  на  нашата  община,  нашата  Монтана  стоят  над  всичко. 
Благодаря ви за вниманието!    

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ:  Благодаря на г-н Георгиев. Има ли желаещи за изказване? Цветко 
Цветков, заповядай.

Г-Н ЦВЕТКО ЦВЕТКОВ:  У-ми г-н Председател,  у-ми г-н Кмете, у-ми колеги и гости,  имахме 
възможност да разгледаме проекто-бюджета на Спанчевци доста сериозно в детайли,  в комисии. Аз не 
смятам да повтарям казаното от колегите, искам само да спомена, милата седмица участвах  в едно събитие, 
на 21.02. се срещнах с мой политически колеги и ми направи едно приятно впечатление, мнението на хора 
живеещи  извън  нашата  област,  че  нашата  област  е  най-добра  в  северозапада.  Аз  няма  да  изпадам  в 
политически разговори, като колегата Йотински, но според мен това е също една призвание на сериозна 
работа, както на общинска администрация така и на предния ОбС, надявам се и на този. Смятам, че този 
проект за бюджет за 2008 г. е  в полза на общината и искам да заявя, че Атака ще го подкрепи. Благодаря ви 
за вниманието.

Г-Н  СВЕТЛИН  НИКОЛОВ:  Благодаря  на  г-н  Цветков.  Моля  други,  които  желаят  да  вземат 
отношение. Валерия Тодорова.

Г-ЖА ВАЛЕРИЯ ТОДОРОВА: У-ми г-да Председатели, колеги, гости, г-н Кмете, искам да изразя 
своето становище, относно представения ни за разглеждане и гласуване на проекто-бюджета за 2008 г. на 
Община  Монтана.  Предварително  искам  да  кажа,  че  думите  ми  не  са  обвързани  политически,  а  от 
позицията ми на гражданин на Общински съветник на Монтана. Похвално е, че бюджета на града с всяка 
следваща  година  нараства  и  за  2008-ма  година  бюджета  е  27 109 000  лв.,  като  само  ще  сравня,  че 
предишния бюджет за 2007 год. е 22 500 000 лв. Виждате че нарастването е наистина голямо. Искам да 
отбележа и това, че повече от половината на този бюджет в размер на 15 148 944 лв. са приходи от местни 
дейности. На пръв поглед се вижда, че общинската администрация се е опитала да разпредели сравнително 
справедливо  тези  средства,  които  са  заложени  такива  за  образование,  за  здравеопазване,  култура, 
благоустрояване и комунално стопанство и т.н. Напълно подкрепям колегите, който говореха преди мен, 
радвам  се  като  виждам,  че  тук  са  заделени  средства  за  сдруженията  на  диабетиците,  инвалидите, 
сдруженията на глухите, на слепите, предвидени са и пари за Федерацията на потребителите, на надарените 
деца, както чухте вече и за безплатните пътувания на пенсионерите, които аз адмирирам. Не мога да не се 
съглася,  че  проекта  за  бюджета  има  обекти,  които  определено  адмирирам  и  това  е,  че  продължава 
обновяването на детските градини и училищата,  въвеждането им във вид,  които можем да кажем че е 
близък до съвременните европейски условия,  завършваното на новата църква и парка около нея,  които 
обекти считам, че са от голямо значение за целия град и в частност с жителите на кв.”Плиска” и “Младост”, 
който  ще  намират  място  за  отдих  и  удоволствие  там,  както  и  реконструкцията  на  ул.”Веренишка”, 
ул.”Калето”  и  кв.  “Мала  Кутловица”.  Напълно  споделям  изложението,  че  този  бюджет  има  и  много 
слабости.  Това  което  ми  направи впечатление  при обсъждането  на  бюджета  в  комисиите  е,  че  когато 
попитах дали има изготвени някакви планове, проекти, количествено стойностни сметки или други книжа 
за проектите, които ще бъдат финансирани, ми се отговори, че такива няма, с изключение на започналия 
вече строеж на новия храм в старите гробища и двете площадки в кв.”Пъстренци” и в кв.”Изгрев”, с които 
се  кандидатства  по  проекта  Красива  България,  за  които  е  задължително  да  има  работни  проекти.  На 
въпроса ми как и по какъв начин тогава, тези суми са заложени в проекто-бюджета ми се отговори, че те 
горе-долу знаят кое колко ще струва, пък после юни месец ще коригираме бюджета, когато се изготвят 
такива проекти. Явно в общината се работи на тъмно, когато се подготвят и предлагат суми за финансиране 
на обекти, без да имаме проектиране, което да е извършено. Най-голямо бе учудването ми, когато попитах 
за всичките тези обекти, които са заложени, за кв. “Мала Кутловица” мисля че те са четири на брой на обща 
стойност над 300 000 лв., само за тази година, имайте в предвид че за миналата година са заделени още 
толкова и всички те са свързани с изграждането и реконструкцията на канализацията и водопровода на този 
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квартал,  които проекти аз считам,  че  са  наложителни за  изпълнение и аз напълни ги подкрепям.  Не е 
предвидено обаче паралелно изграждане на канализация за дъждовната вода.  Както знаем всички,  през 
миналата година през пролетта и лятото при обилните валежи, какви щети нанесоха на хората от кв. “Мала 
Кутловица”  и кв.”Изгрев”. Не зная колко от вас са имали възможност да видят това, искам да ви кажа че аз 
бях потресена от гледката. Цялата вода от склона на кв. “Мала Кутловица” заедно с кал, камъни и дърва се 
носеше по улиците и в кв.”Изгрев” се образува едно огромно езеро, в което спокойно можеше да плават 
лодки, се беше превърнало в една малка Венеция бих казала, ако исках да се пошегувам. За хората от този 
квартал това беше малък кошмар. Мазетата им бяха наводнени до височина 1,50 м., колите им плуваха, а 
хората които посмяха да излязат навън ходеха във водата, която им беше до кръста. Трябва да ви кажа, че 
гледката е потресаваща. Във всичките тези проекти, никъде не е предвидено да се помисли за отстраняване 
на този проблем и ви гарантирам, че още това лято това ще се повтори. Считам, че въпроса не е само да има 
показност  от  едно  направление,  че  сме  направили  канализация  или  водопровод,  но  и  да  се  мисли 
рационално и да се предвиди тази дъждовна вода по някакъв начин да се отвежда, така че да не нанася 
вреди  на  гражданите.  Надявам  се,  че  при  проектирането  на  реконструкцията  на  ул.”Веренишка”  и 
ул.”Калето” да се помисли за този проблем и след реконструкцията пл.”Славейков” и ул.”Извора” да не 
станат една река при първият обилен дъжд. Смятам, че не е помислено и за ул.”Индустриална”, където е 
същия проблем, за която не е предвидена никаква реконструкция,  а скоро време очаквам този проблем 
наистина да стои пред собствениците на имотите около нея. Искам да обърна внимание на ръководството 
на общината по тези проблеми, които се заобикалят, а населението страда. Когато се изработват проекти то 
следва да се има в предвид и особеностите, които съществуват и да се решават комплексно. 

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря на г-жа Тодорова. Любомир Иванов, заповядай.
Г-Н ЛЮБОМИР  ИВАНОВ:  Г-н Председател, г-н Кмете,  колеги съветници, гости,  след като се 

запознах с проекто-бюджета за тази година за разлика от предишните аз ще каза следното, той е потребно 
амбициозен. Опитваме се да направим Монтана повече град. Входове на града, докарва инфраструктура до 
стратегически  инвеститори,  които  ще  влезнат  в  града  включително  и  водоснабдяване  и  подмяна  на 
канализация. Моя баща е дошъл в Монтана, като ученик 1946 год. и той ми е казал както е представлявала 
Монтана. Аз съм съгласен, че парите никога не достигат, но знам че един 4-5 хил.град, който на местото на 
театъра където е имало пазар за животни, сега се превръща бавно и спокойно пред очите на всички в един 
модерен град. Съгласен съм, че трябва още пари, ние сме избраници за още 4 год., през тези 4 год. дай Боже 
Държавата да се развива добре, да се развива и общината и да решим всички тези проблеми. По скоро, аз за 
себе си съм малко притеснен и желая да декларирам пред общинските съветници, че трябва да си обединим 
усилията  и  да  помогнем на  общината,  защото бюджета  е  амбициозен,  за  да  се  намерят  всичките  тези 
средства за да може да бъде реализиран той. Тези обекти, които преди малко споменахме, че са залегнали 
по селата да се продават, чест прави на общината, че като ги продава не ги дава за заплати, а се стреми да 
направи някакви капитални с тях. Аз смятам, че всичкото ни притеснение трябва да бъде не от друго да 
гласуваме бюджета,  а как след като го гласуваме  този бюджет да бъде изпълнен и да се справи и тук  
разчитаме на опита на тази администрация, която за трети път е администрация и мисля, че това което днес 
ни се предлага, дай Боже да бъде реализирано и да го отчетем. Мисля, че целия град ще бъде доволен, а и 
ще изглеждаме повече европейци. Благодаря ви.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ:  Благодаря на г-н Иванов.  Моля за  други,  които желаят да вземат 
отношение по т.3. Заповядайте г-н Аспарухов.

Г-Н  ВАЛТЕР  АСПАРУХОВ:  У-ми  г-н  Председател,  у-ми  г-н  Кмете,  у-ми  колеги  общински 
съветници, наистина пред нас за разглеждане имаме проект за бюджет с най-висока рамка през последните 
години, колегите цитираха 27 000 000 лв. близо 5 000 000 лв. повече от миналата година. Чуха се доста 
изказвания по отношение на добри страни и на слаби страни. Ако си зададем въпроса – колко е добър този 
бюджет, много ли е добър, най-добрия ли е? определено можем да отговорим, че той не е най-добрия. Ние 
като ОбС, администрацията, гражданите на Монтана има какво да желаят, обаче макар и да не е най-добър, 
това е бюджет който отразява реалното състояние на нашата община. Искам на няколко пункта, съвсем 
общо да се спра без да навлизам в подробности с цифри и то основно в приходната част. Тук някой колеги 
цитираха  15 000 000  лв.  от  местни  дейности,  може  би  се  разминаваме,  но  като  цяло  мога  да  кажа  че 
държавните  и  местните  приходи  както  и  до  сега  са  горе-долу  50/50.  До  сега,  в  последния  мандат, 
последните четири години, държавните приходи са изпълнявани, изпълнявани са и месните. Ако погледнем 
само месните, като отделно някои от перата може да не са изпълнявани, други са изпълнявани и като цяло 
можем  да  кажем,  че  и  те  се  изпълняват  около  100%  Какво  е  заложено  в  тези  местни  приходи?  Ако 
анализираме цифрите, ние ще видим че данъчните приходи и общинските такси са някъде около 30% от 
общо приходите от местни дейности. Имаме един голям процент от не данъчни приходи и то основно от 
приход от продажби на не финансови активи, като таксите не ги слагам искам правилно да ме разберете. 
Това защо го споделям? Споделям го защото е нещо важно в рамката на бюджета, защото ние го залагаме 
като  общински бюджет,  но трябва всички да работим и да бъде реализирано,  защото винаги при тези 
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продажби от не финансови активи има някакво “ако”,  дали ще се достигне цената,  дали ще се намери 
купувач  и  т.н.  да  не  влизам  в  подробности.  От  тази  гледна  точка,  като  Председател  на  ПК  по 
Инвестиционна политика, евроинтеграция, проекти и фондове и като Председател на групата съветници от 
БСП в нашата предизборна кампания беше заложено една точка за инвестиции в Община Монтана,  но 
инвестиции не само в инфраструктурите проекти за благоустройството, а инвестиции в субекти които да 
генерират икономически потенциал. Бих споделил следното бюджета е бюджет, ние знаем ч два пъти в 
годината  го  актуализираме  и  можем  при  първата  актуализация  в  зависимост  от  това,  как  върви 
изпълнението всички ние, тук с вас да помислим, дали е възможно да бъдат заделени някакви минимални 
средства за да може ние като община да участваме в такива субекти, които в рамките на мандата и в бъдеще 
ще донесат съответните дивиденти и съответните приходи в следващите общински бюджети. Не мога да 
пропусна и другия факт, който е отразен в бюджета.и тук може би ще се разминем с колегата Петров, с 
неговото  предложение.  Ние  адмирираме  промяната  на  структурата,  която  е  предложена  от  Кмета  в 
общинска администрация и аз мисля че тази промяна е напълно актуална и реална. Не може България, 
когато вече е член на ЕС, не може когато предстои в близките няколко месеца да бъдат отворени седем 
оперативни програми,  които програми осигуряват  средства за  развитието на нашата  икономика  и  една 
друга  не  оперативна  програма  към  европейския  земеделски  фонд,  програмата  за  развитие  на  селските 
райони, ние да казваме, че нямаме необходимост от Заместник кмет по инвестиционната политика. Затова 
аз категорично заявявам, че не мога да се съглася с направеното предложение на колегата, а напротив бих 
апелирал към останалите колеги да подкрепим промяната в структурата. Аз мисля, че съкращенията са в 
предложената структура. Макар и утвърден бюджета, той е отворен, подлежи на актуализация, подлежи на 
коментар, както и в отделните програми така и в тази си част. По разходната част не бих се спирал, тук 
моите  колеги  коментираха  тази  част.  Само  ще  отворя  една  скоба,  адмирирам  входа  на  града  за 
ул.”Веренишка” и към Заместник кмета бих отправил един апел, нека ако не тази година до година да го 
свършим да не го правим един мандата, като “Стамболийски”, по-малък е участъка, ако има пари разбира 
се.  Какво  друго  прави  впечатление  в  разходната  част?  Разходната  част  ще  бъде  изпълнена,  ако  бъде 
изпълнена приходната, но трябва да се знае, че подробно ако се погледнат цифрите няколко обекта гълтат 
наистина много пари. Това което говорим за други улици и за други неща и те имат необходимост, но 
приоритетно  погледната  ние  виждаме,  колко  са  парите  на  православния  храм,  колко  са  парите  за 
“Веренишка”, колко са парите за “Мала Кутловица” и аз смятам, че това няма да са последните пари за 
“Мала Кутловица”, защото наистина там проблема е много сериозен и този проблем трябва да се реши и се 
надявам, че ние като ОбС в следващите години от мандата ще гледаме и някои други крайни квартали на 
Монтана, които да бъдат подобрени и благоустроени. В заключение ще си позволя да кажа, един велик 
политик е казал, че демокрацията не е най-доброто нещо, но по-добро не е измислено. Така и аз ще ви кажа, 
може би това не е най-добрия бюджет, но на тази етап по-добър сигурно няма да можем да гледаме. Затова 
аз ви предлагам да подкрепим бюджета. Благодаря ви.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря на г-н Аспарухов. Заповядайте г-н Кмете. 
Г-Н ЗЛАТКО ЖИВКОВ: У-мо Председателство, дами и г-да съветници, у-ми гости, не мога да не 

скрия удовлетворението си от начина по който коментирахте отделните страни на проекто-бюджета за 2008 
год., който се надявам да бъде бюджет за 2008 г. Записах си част от мненията, анализите и критичните 
бележки на различни общински съветници от различни групи. Ще отговоря разбира се и ще коментирам 
това, което беше предложено. Тук долових повече желание за по-добре свършена работа оперативна, а не 
някаква партийна пространност, каквито всеки един от присъстващите в тази зала имат и едва ли сега ще 
бъдат променени. Искам да направя коментар по вашите мнения, предложения. Започвам с г-жа Станкова 
за ОМЦ. Искам да кажа, че ОМЦ е търговско дружество и то не е единственото търговско дружество, които 
има Община Монтана. Искам да кажа, че аз също съм притеснен за вида в който се намира дружеството, а 
за  това че  ОМЦ е единствен в  града,  няма отопление,  вината за  това не е  на ОбС,  нито на Кмета на 
общината,  това  е  мнението  на  управителя  на  дружеството,  който  се  отказа  от  този  вид  отопление  и 
предпочете  друг.  Искам  да  Ви  кажа,  тъй  като  Вие  сте  нова  и  млада  общинска  съветничка,  че  това  е 
единствения управител,  които не съм предложил за  управител  на общинско дружество и на общинско 
предприятие. Наредбата беше променена след това. Всеки управител на което и да е дружество може да 
представят в ОбС и до мен за финансиране, което е много по-леко отколкото опита да управляваш онова, 
което те е оторизирал ОбС. Вие бяхте абсолютно права като казахте - г-н Кмете, ние собствениците не 
знаем какво става там, Вие знаете ли? Надявам се следващия месец, много сериозно и много аргументирано 
да прегледаме сега и като нов ОбС, работата на всичко общински дружества. В някой от тях направихме 
промяна в други сега предстой да бъде направена такава. Искам да ви кажа, че в рамките на тази година са 
предвидени 10 000 лв., така както и за МБАЛ, така и за този ремонт в ОМЦ, но няма как да покрие нуждите 
и необходимостта на едно търговско дружество от много сериозни ремонти и доста сериозни пари. Аз съм 
убеден, че сега когато гледате отчета на търговските дружества, всичките тези въпроси се надявам да ги 
зададете там, аз също имам въпроси към различни управители. Надявам се, че с общи усилия ще направим 
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едно  по-добро  продължение  на  работа  на  тези  дружества.  Що  се  касае  за  предложението  на  Ивайло 
Георгиев, на комисиите които гледахте бяха изказани притеснения, затова че парите за помощното игрище 
няма да стигнат. Аз много се надявам да се справим до полугодието с едната част и в началото на второто 
полугодие, ние всички сме заинтересовани и максимално бързо да се справим в приходната част, за да 
можем  да  реализираме  разходната.  “Мала  Кутловица”  беше  коментирана  няколко  пъти  от  различни 
общински съветници. Аз мисля, че онова което предлагаме и правим там, от една страна имаме мониториг 
на европейската пред присъединителна програма ФАР, която ни проверява из основи за всеки разход, които 
е направен там. Има определен вид действия, които имаме право да направим и нищо повече извън онова, 
за  което са  одобрени средствата.  Имаме втори начин,  който го използваме вече.  Аз се  надявам че ще 
спечелим проект по оперативната програма за  “Мала Кутловица” в рамките на годината. Ние сме заложили 
ДДС, което ще даде възможност да промени коренно картината поне на половината квартал. Има и трети 
момент,  ние  ще  кандидатстване  и  ще  работим  най-големия  проект  в  Северна  България  -  Градската 
пречиствателна  станция  за  отпадни  води  /ГПСОВ/  –  в  рамките  на  година  и  половина.  Там  има 
допълнителни изисквания от ЕС за цялата прилежаща инфраструктура към изграждането на ГПСОВ в тома 
число и в “Мала Кутловица”. Така че, мисля че онова което имаме като възможност и като начин да бъде 
този квартал наистина градски ще бъде направено. Сега в ХХІ Век, това е квартал на областния град и ние 
трябва с общи усилия да направим всичко онова, което е приказвано и което в продължение на времето, а 
може  би  и  на  финансови  проблеми  и  на  среда  не  е  могло  да  бъде  реализирано,  сега  да  се  опитаме 
максимално да го направим. Що се касае за 20 000 лв. за кметствата, искам да ви кажа, че в другите общини 
изчисляват на глава от населението, колко се полага капиталов разход на едно населено място на един 
човек. Ние сме 80% градска община, на 23 място от всичките общини, 80% живеят в града и 20% живеят в 
23-те села. Ако приложим този принцип съгласно броя на населението на жителите, нито едно от тези села 
няма да бъде доволно. Защото по този показател Бързия, Боровци и Замфирово в една съседна община с 
доста по-малко възможности получават доста по-малко пари, отколкото най-малкото населено място тук. 
Трудно е това нещо да го наложим по този начин. Тези 20 000 лв. са минимума от който тръгват, поне още 
шест, седем от селата, като Горно Церовене, Долно Рикса и други, имат допълнително заложени суми тук 
за  работа  и  има  такива,  които  се  надявам  да  бъдат  включени  в  следващ  период  и  да  влязат  вътре. 
Общинските  съветници  от  предходния  ОбС  знаят,  че  на  полугодието  на  миналата  година  имахме 
възможност  да  актуализираме  бюджета  с  2 000 000  лв.,  които  в  60%  от  случаите  беше  използван  за 
актуализация точна за селата. Затова аз мисля, че само като стартова рамка това нещо е съвсем нормално. 
Не е лошо, че всяко едно от селата ще стартира за благоустрояване поне с толкова пари. Аз съм убеден, че 
поне четири, пет от села ще спечелят други проекти в това число и по кооперативните програми и към този 
бюджет ще добавят. Между тях има инициативни хора, сериозни аз желая успех на всичките, защото трима, 
четирима  знам  че  готвят  проекти  и  аз  мисля  че  това  също  е  една  голяма  възможност  да  намерят 
допълнителни  източници  за  финансиране.  Благодаря  на  общинските  съветници,  които  се  изказаха  в 
подкрепа. Искам да се върна отново на кв.”Мала Кутловица”, няма как да не плува “Изгрев”, при 171л./кв.м 
след като плува Дрезден, Хага и онези, които са десеторно по-богати от нас с изградените мрежи. Има шест 
или седем невралгични точки на този град, Барселон махала, ОМV, ”Мала Кутловица”, “Изгрев”, това е 
проблем на планиране, на недовършена прилежаща инфраструктура във всички квартали без изключение в 
това число и в идеалния център на Монтана. Ние имахме случай при който канала “Парта” при 82./кв.м 
преля и друг случай при 171 л./кв.м., какъвто беше случая на 05.08.2007 г.  не преля. Проблема за най-
младия квартал “Изгрев” продължава да стои, той е свързан с едно друго  решение,  трябва да намерим 
приложение с прокопаване на един друг канал под линията според мнението на доста от експертите в тази 
част. Искам да кажа, че в никакъв случай това не стои извън вниманието на общинското ръководство. Аз 
съм убеден, че ще намерим още един финансов източник за подкрепа, веднъж по ФАР освен по Красива 
България,  които вече  остава  зад  гърба  ни,  които мисля  че на  100% ще бъде  покрит извън общинския 
бюджет на Монтана за тази година. Що се касае до притесненията на г-н Аспарухов за нефинансовите 
активи, основно от продажба на земя. Приходната част на бюджета е голям проблем на всяка една община. 
Искам да ви кажа, че аз сравнявам девет бюджета и сравнявам това което виждам като рамка и в другите 
общини  и  трябва  да  ви  кажа,  че  той  е  в  много  съпоставими  и  нормални  рамки.  Не  знаете  какви  са 
бюджетите и извънбюджетните сметки на всички общини по Черноморието от север на юг и още на две, 
три зони на страната при това общини неколкократно по-малки, нямащи нищо общо с областни центрове, 
които търсят активни инструменти на онова, което имат по някакъв начин да го развият и да го направят. 
Дано един мандат стигне за “Веренишка”, искам и на този въпрос да отговоря. Използвам случая да кажа, 
че имах възможността, като Кмет да работя с три Народни събрания и с три различни правителства. Негово 
величество Симеон ІІ при идването му в Монтана и той ми каза така, той също попита колко време е 
необходимо да бъде променен един подход, не говорим за 4 год., говорим за 70 год., какъвто е случая с 
черния мост.  Дано в рамките на тази година да направим този проект,  в който не е само черния мост, 
“Стамболийски”, централната зона на града, която в преобладаващата част ще бъде някъде четирилентова, 
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някъде трилентова, двупосочна от околовръстния път до входа на “Монтанезиума” и от “Славейков” до 
края  на  града,  ако  успеем  да  реализираме  това  за  тези  1 200 000  лв.,  аз  смятам  че  ние  ще  изпълним 
градоустройствения  план  и  в  рамките  на  няколко  години  ще  направим  източния  и  западния  вход  на 
Монтана, което не е правено в продължение на десетилетия просто няма начин как да не реагираме в тази 
градска среда. Ако се справим тази година с приходната част, г-н Аспарухов аз се надявам да го решим 
този  вход по-бързо от колкото чакането с  много години.  Ще завърша с  две неща,  за  структурата  и за 
заместник кметовете.  Притеснявам се  да  правя  паралел с  областните структури  по обясними причини, 
колкото по-малко работа, толкова повече хора. За този въпрос г-н Георгиев, веднага Ви правя няколко 
паралела,  този въпрос е по-подходящ за предишния век,  но за ХХІ Век няма как и ще Ви кажа защо. 
Проблема не е в това, че общини като Лом имат по трима, като Козлодуй имат шестима заместник кметове 
и  големи областни центрове  да  кажем,  като  Варна  и  Бургас  разликата  е  между три и девет,  с  новите 
ръководства още повече. Във Видин са два пъти повече отколкото в Монтана и хората имат основание да го 
направят това. Защото и предишния и сегашния заместник кмет на Бургас половината от дните ще стои в 
Брюксел, от 30 дни, 15 ще бъде там. В ХХІ-ви Век това е необходимо, не за нещо друго. Трябва да ви кажа, 
че за това място ще предложа човек с магистърска степен, с две обучения в чужбина, с всичко което е 
необходимо и един от малкото хора в администрацията ми,  който на два пъти отказва предложение за 
работа  от  по  2 000  евро  заплата  Такива  много  рядко  се  намират  и  се  срещат.  Не  за  да  изпълня 
предложението  на  еди,  кои  си,  ако  ми  дадете  това  право  защото  Закона  ми  го  е  дал,  ако  може  поне 
заместник кметовете да назначавам и аз се надявам, че вие ще подкрепите тези мои усилия. Не е проблем, 
че има един заместник на една дирекция, когато тази дирекция е 35% в разходната част на бюджета. За град 
като  Монтана  това  не  е  лош вариант на  този  етап,  ако  това  нещо не  сработи от  всичко най-лесно се 
уволняват заместник кметове. За това дали приемането на бюджета ще бъде добър или лош знак, мисля че 
беше  изказване  на  Ивайло  Георгиев  ние  сме  общината  с  най-високи  собствени  приходи  на  глава  от 
населението в Северозападна България, без Плавен по обясними причини. Да дойдат чужди инвеститори 
или икономически субекти, които имат отношение към това да бъде добавяно нещо, да бъде открито нещо 
ново извън тези положителни промени, които се виждат и ще ви кажа, че такива има и то от вчерашния ден. 
От една страна насърчаването хората които развиват бизнеса си в Монтана това са около 3 000 фирми и от 
вчерашния  ден  има  една  новина  и  в  следващите  два  месеца  вие  ще  видите  бавно  и  полека,  как  един 
мастодонт в центъра на Монтана, на ул.”Индустриална” старите Фитинги ще изчезне и се надявам до края 
на годината там да има още един завод и още 150 работни места насочени директно към работа и развитие. 
Разговорите ми вчера с испанците, които са собствениците на “Берг-Монтана-Фитинги” ще изградят още 
един завод и се надявам да го направят в рамките на тази година. Тези хора вече са ни проверили и едва ли 
някой насила срещу интересите си ще бъде накаран да инвестира в Монтана, ако климата и средата не му 
хареса. Аз съм доволен, че ще добавим още работни места и ще съкратим процента, който Бюрото по труда 
дава  за  безработни,  дори  се  притеснявам  че  ще  стане  доста  трудно  да  намерим  хора  за  част  от  тези 
производства.  У-ми  г-н  Председател,  дами  и  г-да  общински  съветници,  искам  да  направя  още  едно 
допълнение и ще помоля Председателя на ОбС след това да го прочете, то е допълнение към проекта за 
решение  към  т.33,  буква  “а”  да  бъде  включен  текста:  “Упълномощава  Кмета  на  Община  Монтана  да 
кандидатства за съфинансиране пред Министерството на финансите с част от сумата за капиталови разходи 
в размер на 15 361 лв. по проект ТГС – Сърбия “Технологичен парк” заложен като позиция 40 в поименен 
списък.  /Приложение № 8в/”.  Искам да ви кажа,  че и към днешна дата,  в деня в които се надявам да 
приемем бюджета това ще осигури 100% съфинансирането на този проект за ЦДГ №3 и втората част, че ще 
успеем част от ДДС-то по трансграничния проект със Сърбия за “Технологичен парк”, който е на входа на 
Монтана откъм Лом, които се надявам да бъде финансиран от две страни да успеем да добавим още малко в 
разходната част. Затова Ви моля г-н Председател, при гласуването на предложенията извън онова, което са 
предложили  комисиите  да  добавите  и  да  подкрепите  това  нещо.  Още  веднъж  благодаря  на  всички 
общински съветници за това че го подкрепиха,  за критичните думи,  които отправиха и предложенията 
които имат основание, но аз наистина се надявам, че това е едно добро начало да започнем годината.      

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ:  Благодаря Ви г-н Кмете. Имате възможност за отношение по този 
въпрос.  Има  ли  някой,  които  желае  да  вземе  отношение  по  този  въпрос.  Иван  Славчов  предлага 
прекратяване на разискванията.  Минаваме към процедура  прекратяване на разискванията.  Който е  “за” 
прекратяване на разискванията да гласува със “за”

32 / 0 / 0 
Приема се
Г-Н ВАЛТЕР АСПАРУХОВ: Предлагам 15 мин. Почивка. 
Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: След почивката преминаваме към гласуване на предложенията, които 

са направени. Предлагам гласуването да бъде в следния ред, първо предложенията които са направени от 
комисиите, които бяха направени сега в изказванията, след което гласуваме поименно, имаме два варианта 
единия  е  да  гласуваме  точка  по  точка  поименно  и  другия  вариант е  тъй  като  няма  особени  различия 
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гласуваме амблок цялото предложение за решение по точка трета, това е по-удобния вариант. Първо искам 
да уточним предложенията на ПК: 1 - Да се завиши приходната част на бюджета с 15 х. лв./от продажба на 
земи/; 2 - Да се заделят 15 х. лв. за ремонта на детско отделение в МБАЛ; 3 - в приложение № 8г в т.9 
сумата да  се завиши с 5 х. лв., а в т. 8 се намали със същата; 4 - от Приложение №1, §1302 да отпадне 
сумата от 5.00 лв.; 5 - в т.6 от Решението сумата да стане 186 382 лв. Бяха направени предложения в т.5 в 
Приложение №4а и 4б, да отпадне едната бройка на заместник кмет, като се увеличи бройката на Дирекция 
Евроинтеграция и инвестиране. Последното предложение, което направи Кмета на Община Монтана, което 
ще бъде т.34, а следващата точка ще стане 35, “Упълномощава Кмета на Община Монтана да кандидатства 
за съфинансиране пред Министерството на финансите с част от сумата за капиталови разходи в размер на 
15 361 лв. по проект ТГС – Сърбия “Технологичен парк” заложен като позиция 40 в поименен списък.”, 
това са предложенията, които бяха направени.   

Г-Н ВАЛТЕР АСПАРУХОВ:  Имам процедура.  Сега на сесията се направиха две предложения, 
едното на Ивайло Петров за структурата и една на Кмета за нова точка. Всички останали предложения ги 
гледахме в комисиите и предлагам да ги гласуваме амблок, защото всичките сме запознати с тях. Другите 
две предложения да се гласуват поотделно. Това ми е предложението.   

Г-Н  СВЕТЛИН  НИКОЛОВ:  Някой  ще  възрази  ли  по  това  предложение?  Преминаваме  към 
гласуване  на  това,  което  ви  е  раздадено  като  предложение  на  комисиите  го  гласуваме  за  влизане  в 
решенията за бюджет 2008. Моля онези от вас, които са “за” тези предложения да гласуват със “за”

32 / 0 / 0
Приема се
Рамката на бюджета се увеличава на 27 124 000 лв. съответно в приходната и разходната част. Тези 

цифри ще бъдат отразени в окончателния вариант на бюджета. Предложението на Ивайло Петров в т.5 в 
Приложение 4а и 4б да бъдат коригирани. Моля онези от вас, които са “за” това предложение    

9 / 17 / 6
Не се приема    
Преминаваме  към  гласуване  на  следващото  предложение:  “Упълномощава  Кмета  на  Община 

Монтана  да  кандидатства  за  съфинансиране  пред  Министерството  на  финансите  с  част  от  сумата  за 
капиталови разходи в размер на 15 361 лв. по проект ТГС – Сърбия “Технологичен парк” заложен като 
позиция 40 в поименен списък.”, моля онези от вас, които са “за” това да включим като т.34 да гласува със 
“за”

32 / 0 / 0
Приема се
Сегашната  т.34,  става  т.35,  с  това  конкретните  предложенията  направени  при  обсъжданията  в 

комисиите  и  от  изказалите  са  изчерпани.  Разбира  се  има  и  предложения,  които  са  направени  с 
понататъшната  работа  общинската  администрация  да  ги  има  в  предвид,  както  по  отношение  на 
инвестициите, така и по останалите неща за които вече стана дума. Решението вече е оформено и можем да 
преминем към гласуване. Вече казах, че имаме два варианта и мисля че втория вариант, които предложих, 
амблок гласуване на цялото решение вече оформено. Някой има ли, който да възрази по това предложение? 
Не виждам. Преминаваме към поименно гласуване на проекта за решение за приемане на Бюджет 2008 г. 

Поименно 
гласуване

Поименно 
гласуване

Ангелина  Стоичкова за Камелия  Трифонова за
Бойко  Димитров за Крум  Милетиев ----
Борис  Тачев за Любомир Бояджиев за
Валерия  Тодорова за Любомир  Иванов за
Валтер  Аспарухов за Найден  Найденов за
Веселин Игнатов за Нистор  Каменов за
Диман Костадинов за Павел  Цочев за
Димитър  Аврамов за Петко  Петков за
Димитър  Йотински за Пламен  Мечков за
Емил  Ангелов за Росен Белчев за
Златко  Тодоров за Светлин Николов за
Ивайло  Георгиев за Станислав Станоев за
Ивайло  Петров за д-р Тодоров за
Иван  Славчов за Тодор  Тодоров за
Иво  Гигов за Христо  Кастрев за
Иво  Иванов за Цветко  Цветков за
Ивета  Станкова за
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Решение
№48

На основание чл. 21, ал. 1, т. 6 и чл. 52, ал. 1 от ЗМСМА; чл. 11, ал. 7 и чл. 12 от ЗОБ; чл. 11 от 
ЗОД и във връзка с разпоредбите на ЗДБРБ за 2008 г. и Наредба на ОбС по чл. 9а от ЗОБ

Общински съвет - Монтана
Реши:

1. Утвърждава сборния бюджет на Община Монтана за 2008 г. както следва: /Приложение №1а/
По прихода 27 124 000 лв.

По разхода 27 124 000 лв.
2. Приема бюджета на Община Монтана за 2008 г. както следва:
/Приложение №1б, в, г, д, е, ж, з, и, к, л/
2.1. По прихода

а) Приходи с държавен характер: 11 960 056 лв.
- Обща субсидия за делегирани от държавата дейности 11 632 042 лв.
- Целева субсидия за капиталови разходи 54 000 лв.
- Преходен остатък 274 014 лв.
б) Приходи с местен характер 15 163 944 лв.
- Данъчни приходи 2 045 397 лв.
- Неданъчни приходи 11 018 249 лв. 
- Обща изравнителна субсидия 1 484 200 лв.
- Целева субсидия за капиталови разходи 486 700 лв.
- Трансфер за зимно поддържане и снегопочистване 20 200 лв.
- Трансфери (за Драматичен театър) - 54 000 лв.
- Финансиране на дефицити - 402 350 лв.
- Преходен остатък 565 548 лв.

2.2. По разхода

- Държавни дейности 12 252 640 лв. 
- Местни дейности 14 871 360 лв. 

3. Определя размера на трудовите възнаграждения на Кмета на общината и кметовете на населените 

места съгласно ПМС № 175/2007 г. /Приложение №2/

4. Утвърждава средствата за работна заплата и средната брутна заплата на едно лице в бюджетната 
сфера, считано от 01.01.2008 г. Работните заплати са за 12 месеца: м. декември 2007 г. и месеците януари – 
ноември 2008 г. /Приложение №3а,б,в,г,д,е,ж,з,и/

5. Утвърждава численост и структура на Общинска администрация. /Приложение №4а,б,в/
6. Утвърждава план-сметка на разходите на Общински съвет - Монтана за 2008 г. в размер на 186 

382 лв. /Приложение №5/
7.  Утвърждава  лимит  на  Кмета  на  Община  Монтана  за  2008  г.  за  посрещане  на  гости  и 

представителни цели и за международна дейност  в размер на 30 000 лв. /Приложение №6/
8.  Утвърждава  приходно-разходните  сметки  на  извънбюджетните  средства  на  Общината. 

/Приложение № 7а, б/
9. Утвърждава поименни списъци за капиталови разходи за 2008 г. /Приложение №8 а,б,в,г/
9-а.  Целева субсидия за капиталови разходи: за делегирани от държавата дейности  на стойност 54 

000 лв. и за местни дейности на стойност 486 700 лв., в т.ч.: 118 000 лв. за изграждане и основен ремонт на 
местни общински пътища.   

9-б. Със собствени средства, преходен остатък, извънбюджетни средства на Общината.
10. Утвърждава трансфер за Драматичен театър в размер на 54 000 лв.
11. Утвърждава разходи за годишна издръжка на клуба на пенсионера в размер на 5000 лв.
12. Определя средствата за СБКО на персонала на Общинска администрация, бюджетните звена и 

кметствата  в  размер  на  3  на  сто  от  плановите  средства  за  работна  заплата,  а  се  разходват  на  база 
начислените средства за работна заплата.

13.  Утвърждава  средства  за  работно  и  униформено  облекло  в  размер  на  220  лв.  на  човек  от 
персонала  на  общината  зает  по  трудови  правоотношения  по  реда  на  чл.  8  от  Наредбата  за  безплатно 
работно облекло, а за лицата по служебни правоотношения – по Закона за държавния служител.

14. Транспортните разходи на служителите в кметствата, учителите в ОУ и  ЦДГ и работещите в 
заведенията за  социални услуги, за които местоживеенето и местоработата се намират в различни населени 
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места и за съответната длъжност няма кандидат от населеното място се осигуряват на 90% за сметка на 
местни дейности по приложен списък. /Приложение № 9а,б,в/

15. Утвърждава 10 000 лв. за безплатно пътуване по една градска транспортна линия за жителите на 
град  Монтана  над  70  годишна  възраст.  Картите  се  осигуряват  при  определени  критерии  за  срок  от 
01.04.2008 г. до 31.10.2008 г.

 16. Упълномощава Кмета на Община Монтана да отпуска до 400 лева помощи, след съгласуване с 
ПК по бюджет и финанси и здравеопазване  от средствата  за социални помощи  в размер на 20 000 лв.

17. Възлага на Кмета на Община Монтана да отразява в рамките на бюджетната година промените 
по бюджета за 2008 г., произтичащи от съответните нормативни документи.

18.  При  доказани  потребности  Кметът  на  Общината  извършва  промени  при  спазване  на  общия 
размер на бюджета и приоритетността на разходите:

18-а. Да изменя размера на бюджетните кредити за различните видове разходи в обема на общите 
разходи на бюджетната дейност съгласно чл. 27 ал. 1 т. 1 от ЗОБ и § 32 от ПЗР на ЗДБРБ за 2008 г. 

18-б.  Да прехвърля бюджетни кредити за  различните видове разходи от една дейност в  друга  в 
границите на една бюджетна група без да изменя общия и размер съгласно чл. 27, ал. 1, т. 2 от ЗОБ.

19. Възлага на Кмета на Общината да разработи бюджета по пълна бюджетна класификация.
20. Възлага на Кмета на Общината да отразява служебно промените по общинския бюджет с размера 

на постъпилите и изразходвани средства от дарения и спонсорства в съответствие с волята на дарителя. 
21.  При  разходване  на  бюджетните  средства  да  бъдат  спазвани  следните  приоритети:  заплати, 

осигурителни  плащания,  обезщетения,  помощи,  стипендии,  медикаменти,  храна,  отопление,  осветление, 
издръжка на социални и образователни заведения и др. съгл. чл.15 ал. 1 от  ЗДБРБ 2008 г.

22. Приема план-сметка на комисията по чл.8 от ЗУЖВГМЖСВ. /Приложение № 10/
23.  Утвърждава  средствата  за  подпомагане  на  погребения  на  самотни,  без  близки  и  роднини, 

безпризорни,  настанени  в  заведенията  за  социални  услуги  и  регистрирани  в  службата  за  социално 
подпомагане лица в размер на  11 200 лв. 

24. Утвърждава средства за развитието на туризъм  в размер на 8 000 лв.
25. Определят се средства за дружествата на диабетици и инвалиди в размер на 9 600 лв.  съгласно 

решение на ОбС от 2004 г.
26. Определят се средства за съюза  на глухите в размер на 2 400 лв. 
27. Определят се средства за съюза  на слепите в размер на 4 800 лв.
28. Определят се средства за Федерация на потребителите в размер на 6 000 лв.
29. Утвърждава 10 000 лв.  за специална защита на деца с изявени дарби  по съответната наредба .
30. Определят се средства за годишна издръжка на Бизнес инкубатор в размер на 6 000 лв. съгласно 

решение на ОбС от 2004 г.
31. Утвърждава 400 000 лв. за погасяване на кредит (общински дълг) съгласно погасителен план в 

частта  му за 2008 г. и полагащите се плащания за лихви в размер на 108 000 лв. 
32. Определя на основание чл. 11 от ЗОД максималния размер на  общинския дълг към края на 

бюджетната година - 1 200 008 лв. 
33. Да кандидатства за средства от централния бюджет и други източници за съфинансиране  на 

общински програми и проекти  и да сключва договори при  спечелването им. 
34.  Упълномощава  Кмета  на  Община  Монтана  да  кандидатства  за  съфинансиране  пред 

Министерството на финансите с част от сумата за капиталови разходи в размер на 15 361 лв. по проект ТГС 
– Сърбия “Технологичен парк” заложен като позиция 40 в поименен списък. /Приложение № 8в/

35. Възлага на Кмета на Общината изпълнението на бюджета за 2008 г.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ:  Да ни е честит новия бюджет. Стана дума и да се търсят възможности 
за нови приходоизточници с които още по-добре да решаваме проблемите на града. Благодаря ви.  

ТОЧКА  ЧЕТВЪРТА:  08-01-28/28.02.08г.Докладна  записка  от  Златко  Живков  –  Кмет  на 
Община Монтана, относно замяна на лек автомобил “Форд – Мондео” 

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Има ли някой, които да иска да вземе отношение по новата точка? 
Преминаваме към гласуване. Тъй като става на въпрос за замяна, разпореждане гласуваме поименно

Поименно 
гласуване

Поименно 
гласуване

Ангелина  Стоичкова за Камелия  Трифонова за
Бойко  Димитров за Крум  Милетиев ----
Борис  Тачев за Любомир Бояджиев за
Валерия  Тодорова за Любомир  Иванов за
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Валтер  Аспарухов за Найден  Найденов за
Веселин Игнатов за Нистор  Каменов за
Диман Костадинов за Павел  Цочев за
Димитър  Аврамов за Петко  Петков за
Димитър  Йотински за Пламен  Мечков за
Емил  Ангелов за Росен Белчев за
Златко  Тодоров за Светлин Николов за
Ивайло  Георгиев за Станислав Станоев за
Ивайло  Петров за д-р Тодоров -----
Иван  Славчов за Тодор  Тодоров за
Иво  Гигов за Христо  Кастрев за
Иво  Иванов за Цветко  Цветков за
Ивета  Станкова за

31 / 0 / 0
Приема се

Решение
№49

На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА  
Общински съвет - Монтана

Реши:
1. Да се извърши замяна на лек автомобил “Форд – Мондео” с рег.№ М 15-51 АН придобит 

с лизингов договор от 04.04.2003 г. с друг автомобил марка “Форд – Мондео” с доплащане на 
разликата в стойността на двата автомобила определена от “Форд – Мотопфое” ЕООД 

2. Упълномощава Кмета на Община Монтана да сключи договор за замяна.

ТОЧКА ПЕТА:  08-01-29/27.02.08г.Докладна записка от  Светлин Николов – Председател на 
ОбС - Монтана, относно възстановяване на възнаграждение на Петко Методиев Петков – Общински 
съветник в ОбС – Монтана

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Вече стана дума за тази докладна на която аз съм докладчик. Става 
дума за една формалност, която трябва да изпълним. Докладната записка е пред вас. Моля онези от вас, 
които искат да вземат отношение да заповядат.  Няма.  Преминаваме към поименно гласуване,  тъй като 
става на въпрос за възнаграждение за участие на заседания в ОбС и в ПК 

Поименно 
гласуване

Поименно 
гласуване

Ангелина  Стоичкова за Камелия  Трифонова за
Бойко  Димитров за Крум  Милетиев ----
Борис  Тачев за Любомир Бояджиев за
Валерия  Тодорова за Любомир  Иванов за
Валтер  Аспарухов за Найден  Найденов за
Веселин Игнатов за Нистор  Каменов за
Диман Костадинов за Павел  Цочев за
Димитър  Аврамов за Петко  Петков за
Димитър  Йотински за Пламен  Мечков за
Емил  Ангелов за Росен Белчев за
Златко  Тодоров за Светлин Николов за
Ивайло  Георгиев за Станислав Станоев за
Ивайло  Петров за д-р Тодоров ----
Иван  Славчов за Тодор  Тодоров за
Иво  Гигов за Христо  Кастрев за
Иво  Иванов за Цветко  Цветков за
Ивета  Станкова за

31 / 0 / 0
Приема се

Решение
№50
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Общински съвет - Монтана
Реши:

Възстановява  възнаграждението  на  Петко  Методиев  Петков  –  Общински  съветник  за 
участия  в  заседания  на  Общински  съвет  –  Монтана  и  в  Постоянни  комисии,  считано  от 
28.02.2008г.  

ТОЧКА ШЕСТА: Питания

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Предварителни питания към Кмета на общината бяха направени от 
Крум Милетиев, Ивета Станкова, Горчо Наков, Валтер Аспарухов, Иван Славчов от по предишно заседание 
и от Златко Тодоров. За съжаление на Златко Тодоров няма отговор, ще го получи на следващото заседание. 
На останалите са подготвени отговорите. Онези от вас, които прочетох, ако искат да изразят отношението 
си по така получените отговори, моля. Валтер Аспарухов, заповядай.  

Г-Н  ВАЛТЕР  АСПАРУХОВ:  Припомням  на  колегите,  моето  питане  беше  за  пл.”Алеко 
Константинов”. Получих отговора и съм удовлетворен от него. Въпроса е какви ще са отношенията от тук 
натам  на  администрацията  със  самия  изпълнител,  защото  не  знам  какви  са  договорите  им,  ние  като 
граждани на Монтана ще видим какъв е резултата. Ако този резултат се забави надявам се, че в лицето на 
Кмета и Зам.кмета ще ни информират за съответни мерки. Благодаря ви. 

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Иван Славчов. 
Г-Н ИВАН СЛАВЧОВ: На едното ми питане отговор още нямам. Отговора на едното питане ми го 

няма за периода от 01.01. до 07.01.2008 г за снегопочистването. 
Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Нови питания към Кмета има ли? 
Г-Н ЗЛАТКО ТОДОРОВ: Аз по моето питане няма какво да уточнявам, то е писмено и е предадено 

от миналия път. Защо нямам отговор не знам. 
Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Ще се постараем следващия път да имаме отговор. 
Г-Н ИВАЙЛО ПЕТРОВ: Аз от миналия път исках една молба за съдействие от Кмета. При Вас са 

справките за  състоянието на “ОМЦ” като финансова състояние,  така че предлагам да бъде копирано и 
раздадено на всички групи още повече, колежката Станкова и тя питаше за “ОМЦ”. Нещата на пръв поглед 
не са цветущи. Само ще погледнете, че сумата в задълженията, към 31.12.2007 г. е около годишния оборот 
на поликлиниката. Нека да ги разгледат всички групи и е желателно да се вземат спешно някакви мерки.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря ти. Имаш основание, ще ги размножим и ще ги раздадем. 
Заповядай Иво Иванов.

Г-Н ИВО ИВАНОВ: Г-н Председател, г-н Зам.председател, г-н Кмете, има актуално питане, което е 
следното: в приходната част на бюджета, който преди малко приехме в отчета за изпълнение за 2007 г. има 
44 лв. от такса кучета. Аз не зная колко е таксата кучета за тази година, но за тази година са предвидени 
нула лева. Понеже говорехме за актуализация на бюджета и за резерви, ето един огромен резерв дами и г-
да. Какво имам в предвид? Оказа се, че след като сме предвидили нула лева, това най-вероятно означава, че 
в гр.Монтана няма нито едно куче, не говоря за бездомни, говоря за кучета, които са на стопани. Ако се 
разходим привечер и в почивните дни, особено по централните паркове на Монтана се оказва, че има много 
кучета и това е резерва за бюджета. Като говорим за това нещо, по втория канал на “Монт 7” тече обява, че 
в началото на месец март е планирано изложение на кучета-кинеложка изложба. Горе долу, кучата от града 
и общината ще отидат зад театъра. Факт е, че ако сега отидете зад театъра ще видите колко е мръсно, най 
меко  казано.  Затова  предлагам  няколко  мерки.  Първо  –  общинските  служителите,  които  отговарят  за 
събираемостта и контрола за тези такси да се опитаме да съберем, да легализираме кучетата, които реално 
имат стопани, да съберем малко такси. Второ – да изчистим незабавно участъка зад театъра, защото там е 
участък в който ходят много деца, които общо взето не правят разлика между фекалии и пясъчници. Хубави 
детски площадки бяха направени там, но те не са съвместими с кучета. Снощи имаше четири бездомни 
кучета точно на детската площадка, единия беше от малко по-свирепа порода. Третото нещо – да се измести 
изложението.  Дами  и  г-да  не  е  нормално  кучетата  от  България  да  ги  доведем  в  центъра  на  Монтана. 
Центъра на Монтана според мен е  предвиден за  малко по-други  неща.  Има,  вероятно и други  места в 
Монтана,  където  хората  могат  спокойно  да  си  покажат  кучетата.  Защото  кучетата  вървят  заедно  с 
фекалиите. Четвърто – да се означат местата, където е възможно кучетата на добросъвестните граждани на 
Монтана, които са си платили таксата да идат и да си ги разхождат, аз ви предлагам едно такова място-
задната  част  на  “Монтанезиум”,  която  върви  от  “Аврорите”  по  ул.“Самуил”.  Аз  съм  виждал  съвестен 
гражданин, който си разхожда кучето не там, където децата играя.   Пето – днес,  на 28.02.08 г.,  когато 
приехме  бюджета  подобно  изказване  съм  направил,  без  да  има  поне  двуседмичен  контрол  тогава  е 
безсмислено да го коментираме. Тук е момента да кажа, че едни мой предишни питания, след около две 
години и половина бяха реализирани, става на въпрос за магазин “Траур” вместо на входа на болницата сега 
е  на  20  м.  от  входа  на  болницата,  т.с.  аз  се  надявам за  по-експедитивно реагиране  и затова  споменах 
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началото  на  месец  март,  защото  ако  просрочим  една  две  години,  две-три  изложения  ще  минат  и  се 
обезсмисля. Благодаря ви. 

Г-Н ЗЛАТКО ЖИВКОВ: Г-н Председател, дами и г-да общински съветници преди да започна да 
отговарям на питанията имаше едно питане на Валтер Аспарухов от предишната сесия – дали е възможно, 
общинската администрация да работи на плаващ график. След 3-ти март ще направим такъв график за да 
може хората, които между 12.00 ч. и 13.00 ч., които идват в Общинската администрация да имат достъп и в 
този  един  час.  Беше  проблема  да  го  обезпечим  с  финансисти,  касиери  защото  нещата  са  свързани  с 
плащания и част от хората да не бъдат разкарвани. Това Ваше питане го имахме в предвид, коментирахме 
го и сега след приемането на структурата в Правилника ще бъде указана работата на дирекцията, тъй като 
има промени във всички дирекции. Що се касае г-н Иванов за питанията Ви за магазин “Траур”, да той е на 
20 м. встрани, но в собствен имот. Що се касае за кучетата, единствата ми забележка от евроинституцията е, 
че по новия Закон, кучетата трябва да бъдат обезпаразитявани, след това връщани обратно и така нон-стоп 
през  2-3  месеца.  Имаме  задължения  и  препоръка  да  изградим  изолатор  и  чак  след  това  можем  да 
коментираме и другите теми. Ние имаме Наредба, имаме такса която е определена за предходния период 
имаме 6 или 8 кучета има в Монтана. Г-н Иванов, ще се опитаме това нещо да го оправим зад театъра. По 
отношение на кинеложката изложба, тук ме вкарвате в друга много деликатна ситуация. В много добри 
отношения сме с един друг Кмет на по-голяма община, които преди седмица ми благодари, затова че съм 
реагирал позитивно по повод една тема, която е свързана с кучета и тъкмо ми благодари, че сме реагирали в 
една посока и не мога да Ви обещая, че няма да има кинеложка изложба. Така ще има, ще видим къде ще 
бъде зоната. Заложен е в календара за Свети дух, тази година той е на 16.06., пет седмици след Великден. 
След като  изградим изолатора  и  като  сме  принудени  да  изпълним мерките,  които  не  предписват  след 
оплакванията на тези наши две съгражданки, които гледат по 20 кучата и по 15 котки,  тогава вече ще 
коментираме тази тема, но ще има ефект от питането Ви. Кажете ми в кои паркове още ходите с малките си 
деца извън Монтонезиума за да мога да взема по-бързо мерки? Малко се шегувам, но хората имат право да 
зададат такива въпроси. Ще намерим начин, някак да съвместим нещата за кинеложката изложба без да се 
влиза в конфликти. 

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря Ви. Тодорова, заповядай.  
Г-ЖА ВАЛЕРИЯ ТОДОРОВА: Г-н Кмете, към мен се обърнаха родители на деца живущи в района 

около  банята,  във  връзка  с  пресичане  на  децата  им,  които  ходят  на  училище  в  ІІІ-то  и  ІV-то  ОУ на 
ул.”Марица” и бул.”Трети март”. Когато споделих проблема с колегите Ви, всички казаха моля ти се недей, 
че и там ще сложат светофар. Там има светофар, бягаща пътека, но сигурно знаете, че там станаха доста 
катастрофи и там се е превърнало в една писта. Не зная дали трябва да се обърнете за съдействие към РДВР, 
за да може да се контролира по често този участък. Другото нещо, нямам представа какво предвиждате в 
заложените в бюджета средства за поставянето на камери и дали не е възможно там да бъде поставена 
такава камера, която да заснема и скоростта на преминаващите автомобили с оглед на това, че децата които 
ходят от там на училище са в много рисково положение. Ще Ви бъда благодарна ако съдействате за това 
нещо. Имам и още едно питане. Другия ми въпрос е за състоянието на отсечката ул.”Мария Димова” и 
“Юлиус Ирасек”, това е от Деветката покрай Електроакустиката и наляво към Монтажна база. Живея в този 
район  и  много  често  минавам  през  тази  улица,  за  да  избегна  светофарите.  Направи  ми  много  лошо 
впечатление,  че  тази  улица  е  в  окаяно  положение,  там  са  разкопани  и  двата  тротоара.  Левия  беше 
асфалтиран  от  части,  макар  че  и  той  увъгна,  че  по  него  не  може  да  се  ходи,  а  от  дясно  откъм 
Електроакустиката все още е само засипан и това е близо година. Там има и един обект, който се строи и 
отвън има строителни материали, които стоят също близо година. По същия начин е и положението на 
“Юлиус Ирасек” от монтажна база. Да не говоря, че там е голяма мърсотия, не съм виждала от временната 
заетост или други лица, които да поддържат този участък, защото все пак това е предприятие и хората от 
там няма да излязат и да сметат улицата  или може би трябва да се  предприемат някакви действия по 
Наредбата, която е приета за опазване на чистотата на града от живущите. 

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря ти Тодорова.
Г-Н ЗЛАТКО ЖИВКОВ: Г-жо Тодорова, мога да отговоря и тук веднага. Това което казахте за 

пешеходния светофар на ул.”Марица” и бул.”Трети март” и аз съм зависим и като родител от подобно 
пресичане  и  моето  дете  е  в  ІІІ  училище.  За  съжаление  не  можем  да  сложим  на  всички  места  такива 
светофари, пред ТМТ-то също има такъв светофар – бягаща пътека и това е съгласувано с КАТ. По принцип 
отговорихте на втората част от въпроса Ви, ако реализираме тази система за видео наблюдение и на тоста 
от тези въпроси ще можем да си отговорим и бул.”Трети март” задължително ще влезе в тази група. Що се 
касае за ул.”Мария Димова” и “Юлиус Ирасек”, аз също я предпочитам защото ми е по-удобна. “Юлиус 
Ирасек”,  е  в  тежко  състояние  и  ще  бъде  включена  за  текущ  ремонт  отсечката  от  Монтажна  база  до 
Акустиката, това мога да кажа. Що се касае за  ул.”Мария Димова”, тук имаме един проблем с една друга 
приватизационна  програма,  която  не  е  общинска  –  Акустиката,  на  бивши  и  днешни  лидери,  които 
ремонтират и се бият периодично в тази зона имайки в предвид, различните и многото собственици там, 
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защото това никога не е било общинско. Права сте в двете части, в едната част се прави ремонт след това и 
в другата. Ще видим как ще реализираме предписанията в тази част на Акустиката в частта на ул.”Мария 
Димова” и това наистина е една отсечка, която част от шофьорите я използват, защото избягват светофарите 
не мога да Ви обещая че няма да има още светофари. Сега ще сложим още един на “Климент Охридски” и 
бул.”Христо Ботев”, защото това е зоната която Комисията по безопасност на движението, в която има 
представители на шест институции я гледат. Другият е на “Поп Харитон” на кръстовище “Парта” там е по 
предписание на полицията, но е за бягащ светофар. Най-големия, възможен, ще може да ги направим в 
Монтана,  ако  реализираме  отсечката  пред  “Хемус”  до  “Хаджи  Димитър”,  до  сега  нямахме  право  да 
предлагаме  подобно  съоръжение  докато  не  бъде  изградено  трилетновото  плътно.  Надявам  се  да 
реализираме и да забравим за “Стамболийски” и за този проект за който говорим, ако това нещо стане на 
най-натоварената зона, на Врачанска, над прелеза ще има също и той ще бъде част от проекта. Евентуално 
ще има още един на “Веренишка” и на “Калето” но това вече проектантите ще кажат и където имаме терен-
общински може да го елиминираме, като го урегулираме с светофар но при всички случай там също трябва 
да имаме урегулираме в момента в който стане двупосочни, трилентово. Това са горе, долу светофарите и 
урегулирането  на  кръстовища,   които  са  предвидени  по  бюджета  и  които  са  след  съгласуван  с  КАТ. 
Единствения,  който  отпадна  е  на  Аналитик,  на  Е79,  по  бул.”Монтана”  на  “Трети  март”  и  Аналитик 
трябваше по системата на рязане трябваше да извадим един. В тази година, в тази зона ще се появи и най-
големия хипер за бяла техника Технополис и е възможно да се наложи светофар и там. Това са възможно 
местата, които са коментирани от комисията, те не са приумица на някой и това са местата, които според 
тях са конфликтните зони на които трябва да реагираме. Така отговорих малко по-широко по отношение на 
движението в града.   

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Тодорова, заповядай.
Г-ЖА ВАЛЕРИЯ ТОДОРОВА: Искам да Ви благодаря за отговора и наистина не смятам, че на 

това  кръстовище  с  “Марица”  и  бул.”Трети  март”  трябва  да  се  сложи  светофар,  но  ще  се  радвам  ако 
наистина бъде поставена там камера, която малко или много да стряска недисциплинираните шофьори. Във 
връзка с другия въпрос, който поставих искам да Ви обърна внимание, не зная дали миналата седмица сте 
минавали от там, но близо седмица по средата на улицата имаше един от контейнерите тип “Бобър”, защото 
на улицата се образува една огромна дупка в която беше пропаднал и един автомобил, тя е с диаметър 
близо 1 м.,  която онзи ден в понеделник беше засипана. Не зная от какво се е получила,  може би при 
разкопаването на улицата са се получили някакви подземни размествания на пластове. За което Ви моля все 
пак да бъде обърнато внимание, тъй като смятам, че все пак тя ще се натоварва от тук на татък все повече. 

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Петров, заповядай  
Г-Н ИВАЙЛО ПЕТРОВ: Г-н Кмете, в района на пазара между НАП и печатницата се появиха едни 

пъстри павилиончета. Първо – това в района на пазара ли влиза, тези тротоари на които са поставени? Там 
ли ще работят като търговски обекти или са само временно съхранени? Има ли право този,  които ги е 
поставил да ги съхранява? Благодаря Ви.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Други питания има ли? Станкова, заповядай
Г-ЖА ИВЕТА СТАНКОВА: Г-н Кмете, жители на с.Долно Белотинци сигнализират, че работници 

там  назначени  по временната  заетост  не  изпълняват  своите  задължения,  своята  работа  и  работното  си 
време. Кмета на селото също е уведомен за това, но мерки до сега не е предприел. Кой контролира тези хора 
от временната заетост по селата, не само в с.Долно Белотинци?  Как ги проверяват? Благодаря Ви. 

Г-Н ЗЛАТКО ЖИВКОВ: Само от Габровница и от Белотинци нямахме оплакване.
Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ:  Други  питания  към  Кмета  на  общината  има  ли? Заповядай Иван 

Славчов.
Г-Н ИВАН СЛАВЧОВ:  Моето  питане  е  във  връзка  с  миенето  на  улиците  в  гр.Монтана.  Кога 

предвиждате това да започне? Има ли график за тази година? Кога смятате да реализирате този график? 
Поне от пясъка и солта да измиете на първо време. 

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Други питания има ли? Заповядайте г-н Кмете.
Г-Н ЗЛАТКО ЖИВКОВ: На двете питания на г-н Петров и Ивета Станкова ще отговоря писмено, 

защото  за  едното  трябва  да  проверя.  Започнало  е  миенето  г-н  Славчов,  сега  е  отсечката  между  зала 
“Младост” и “Кауфланд” да бул.”Трети март”, защото следващата седмица има три големи турнира едното 
е женското рали на 07.03. на центъра на “Алеко Константинов”, когато ще бъде затворено движението и 
трябва  да  ги  измием  и  приготвим  съгласно  всички  изисквания.  Второто  е  международния  турнир  по 
спортни  танци,  който  ние  подпомагаме  под егидата  на  областта  и  затова  сме  стартирали  в  зоната  зад 
“Кауфланд”. Поискали сме графиците за следващата седмица, за фонтаните, за езерото на Монтанезиум, 
което го чистим преди да го пуснем,  традиционно това става около 15.март,  тогава когато седмичните 
температурите надхвърлят 15-16°С. Може да се каже, че днес сме стартирали, при това има една друга 
иновация, която ще я наложим след много упорство и много нежелания при всички рискове за работа през 
нощта.  Обмисляме варианта тъй като вече в определени дни от седмицата това е невъзможно да стане 

20



поради многото коли и сигурно ще наложим график за миене през нощта. Това е по европейска практика. 
Аз мисля, че до средата на март, графика на основните улици първо на централните и на всички фонтани на 
територията на Монтана ще бъдат готови. Така отговарям и на теб Славчов и на Цветков, който ме попита 
същото преди сесията. 

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Питания нови има ли? Няма. Закривам седмата редовна сесия 
на ОбС – Монтана. 

Заседанието бе закрито в 17,00 чeса    

Протоколчик:………………….
/Мария Петрова/ Председател ОбС:……………………

/Светлин Николов/
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